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El ple de desembre aprova per unanimitat reduir a la meitat l'assignació econòmica als grups municipals
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ACTUALITAT

WWW.FACEBOOK.COM/DICOCAR TE HACE PARTICIPE EN EL SORTEO DE UNA ESTANCIA PARA 2 PERSONAS EN EL HOSTAL RESTAURANTE LA 
CARBONERA DE VALLIBONA CON SÓLO HACERTE FAN EN NUESTRA PÁGINA DE FACEBOOK. MÁS INFORMACIÓN EN WWW.DICOCAR.COM

¿NECESITAS UN FIN DE SEMANA DIFERENTE?

*

0€*/ IVA INCLUIDO
PARA 2 PERSONAS

CENA DELUXE

SUEÑOS
REPARADORES

DESAYUNO 
RECONFORTANTE
{

El regidor d'Economia i Hisenda de 
l'Ajuntament de Vinaròs, Ernesto 
Molinos, va presentar el 20 de 
desembre el pressupost municipal per 
al 2013, que ascendeix a 21.996.000 
euros, un 5,76% menor que l'any 
anterior. Els comptes baixen fins 
a situar-se a nivells de l'any 2002, 
com va destacar Molinos, quan el 
2006 havien arribat a la xifra més 
elevada en el municipi, amb gairebé 
32 milions pressupostats. Tan sols 
puja la inversió en quatre àrees, les 
d'educació, sanitat, benestar social i 
ocupació, es manté en urbanisme i 
baixa en la resta de regidories. Quant 
als ingressos, en impostos directes hi 
ha un lleuger augment respecte a l'any 
anterior a causa del increment de l'IBI, 
a pesar que la recaptació en concepte 
d'altres impostos ha baixat de manera 
quantiosa. Així, en impostos indirectes 
la caiguda d'ingressos és del 22%, 
en taxes del 29% i en ingressos 
patrimonials del 42%. La caiguda dels 
ingressos per construcció, que de 2005 
a 2009 se situava en 3 milions, va baixar 
en 2012 fins a situar-se en 400.000 
euros. En matèria de despeses, les més 
importants són les de remuneracions 
al personal, que suposa un 40% de la 
despesa municipal i la despesa corrent 
en béns i serveis, a més dels interessos 
i amortització de deute. Per al 2013 
es preveu un descens en despesa 
en remuneracions de personal en 
un 7,7%, renunciant el consistori 
a noves contractacions. En aquest 
sentit, Molinos també va dir que el 
pressupost" reflecteix el sacrifici de les 

funcionaris de l'Ajuntament perquè se 
suspèn el complement de productivitat 
en 2013 per falta de recursos perquè 
el compromís de l'equip de govern és 
mantenir la plantilla actual". Molinos 
va destacar que en aquest pressupost 
“es produïx una baixada de la despesa 
corrent respecte a l'any anterior 
en un 5,51%, trencant per segona 
vegada una tendència a l'alça que 
s'arrossegava des de l'any 1999”. Això, 
segons va dir, és degut tant a la menor 
quantia d'ingressos del consistori 
com als fruits que ha donat el Pla 
d'Ajustament Pressupostari, amb el 
qual van ser revisades totes les partides 
de despesa estructural i fins i tot les 
de menor quantia de l'ajuntament, 
produint un estalvi global significatiu. 
També baixen en més d'un 10% els 
pagaments de subvencions a entitats 
no socials del municipi. 

Deute i inversions 
Respecte al deute municipal, Molinos 
va assenyalar que en 2013 Vinaròs 
pagarà més per amortitzacions dels 
seus crèdits, ja que es comença a 
pagar per l'amortització dels terrenys 
en Soterranyes, del préstec de 6 
milions per les obres del passeig i que 
es van destinar al nou auditori, i per 
l'amortització del Vinalab. Aquesta 
xifra s'incrementarà en 2014 fins a 
situar-se en els 3 milions que haurien 
de destinar-se a amortitzacions. L'edil 
d'Hisenda va valorar que Vinaròs “no 
té marge per a endeutar-se més” i 
que per això “l'única solució és fer 
uns pressupostos com els actuals, 

augmentant en despesa social i 
disminuint en altres partides”. En 
l'apartat d'inversions, el pressupost 
contempla 890.000 euros, una baixada 
de més del 18%, dels quals 500.000 
euros es destinaran a pagar una 
sentència d'expropiació de la zona 
verda, amb la qual cosa el consistori 
disposarà de tan sols 390.000 euros 
per a destinar a inversions, quantitat 
que serà utilitzada per a manteniment, 
com va assenyalar l'edil d'Hisenda. 
“L'equip de govern es veu obligat a 
renunciar a moltes inversions que 
volia realitzar per falta de recursos”, va 
indicar. A pesar d'això, va considerar 
que l'estalvi que el consistori 
obtingui de l'adjudicació dels nous 
plecs de condicions de serveis com 
la neteja generaran recursos que 
podran destinar-se a inversions i que 
existeixen encara romanents de la 
partida destinada a l'auditori per si és 
necessari. 

Els pressupostos, per àrees 
L'edil popular va assenyalar que, per 
regidories, s'augmenta en més d'un 
8% la inversió en Educació, un 39,4% 
en Sanitat, un 5,66% en Benestar i 
Promoció Social i un 1% en Gestió 
del Coneixement i Ocupació. Per 
contra, baixen en el seu pressupost 
les partides de Cultura, en un 
40%, Festes en un 35,8%, Noves 
Tecnologies en més d'un 32%, 
Joventut en un 19,8%, Turisme en 
un 19,70%, Comerç en un 14% i 
Esports en un 9,7%, mantenint-se el 
pressupost en matèria d'Urbanisme. 

Castor, no en 2013 
Destaca en aquest pressupost 
municipal que de cara a l'any que 
ve no es pressuposten els 500.000 
euros de llicència d'obertura del 
projecte Castor, el que suposa 
que no està previst que entri en 
funcionament en 2013. Això té un 
“pes important” en els comptes, 
com va destacar Molinos. “Per a 
l'Ajuntament ha suposat un revés que 
de cara a l'any pròxim no puguem 
pressupostar com ingrés l'entrada 
en funcionament del projecte 
Castor”, va indicar Molinos, que va 
assegurar que d'haver estat realitat 
hagués suposat “un alleugeriment 
per als comptes municipals d'uns 
900.000 euros, que era l'expectativa 
d'ingressos en concepte d'IBI i IAE”. 
“No és el pressupost que volíem però 
és el que Vinaròs pot permetre's en 
aquests moments”, va indicar.

S'augmenta la inversió en despesa social i es rebaixen de manera molt important les partides de Cultura i Festes 

El pressupost municipal per al 2013 serà de 21.996.000€ 

¿Te apetece disfrutar de una estancia rural de fin 
de semana totalmente gratis? Desde la empresa 
Dicocar quieren premiar la fidelidad de sus 
clientes y seguidores a través de las redes sociales, 
sorteando una estancia de fin de semana en el 

Hostal-Restaurant La Carbonera de Vallibona con 
cena, alojamiento y desayuno para dos personas. 
El sorteo se realizará de forma mensual. 
Participar será muy fácil y las condiciones para 
hacerlo se irán dando a conocer, de forma puntual 

a través de este medio y de la web www.dicocar.
com. Ya puedes participar en el primer sorteo 
que se realizará en el mes de febrero, tan sólo es 
necesario hacerte fan de Dicocar en Facebook. 
¡Mucha suerte! 

Dicocar te regala un fin de semana gratis en un hotel rural 
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Sessió extraordinària i urgent de 
l'ajuntament ple 

27 De desembre de 2012
Ordre del dia

1.- Ratificació de la urgència de la convocatòria. 
Unanimitat
2.- Aprovació del pressupost ordinari, plantilla 
i relació de llocs de treball 2013. S'aprova per 
majoria, amb els vots a favor del PP i el vot 
en contra de PSPV, Bloc Compromís, PVI i 
Esquerra.

Vinaròs aprobó en pleno extraordinario, con los 
únicos votos a favor del PP, y los votos en contra del 
resto de partidos de la oposición el presupuesto 
para el 2013, que asciende a 21.996.000 euros. El 
edil de Economía y Hacienda, Ernesto Molinos, 
defendió las cuentas, apuntando que Vinaròs “no 
tiene margen para endeudarse más” y que por 
ello “la única solución es hacer unos presupuestos 
como los actuales, aumentando en gasto social y 
disminuyendo en otras partidas”. También señaló 
que para el Ayuntamiento “ha supuesto un revés que 
de cara al año próximo no podamos presupuestar 
como ingreso la entrada en funcionamiento 
del proyecto Castor”, que aseguró que de haber 
sido realidad hubiera supuesto “un alivio para las 
cuentas municipales de unos 900.000 euros, que 
era la expectativa de ingresos en concepto de IBI e 
IAE”. En el apartado de inversiones, el presupuesto 
contempla 890.000 euros, una bajada de más del 
18%, de los cuales 500.000 euros se destinarán a 
pagar una sentencia de expropiación de la zona 
verde, con lo que el consistorio dispondrá tan sólo 
390.000 euros para destinar a inversiones, cantidad 
que será utilizada para mantenimiento, como 
señaló el edil de Hacienda. “El equipo de gobierno 
se ve obligado a renunciar a muchas inversiones 
que quería realizar por falta de recursos”, indicó. 
A pesar de ello, consideró que el ahorro que 
el consistorio obtenga de la adjudicación de 
los nuevos pliegos de condiciones de servicios 
como la limpieza generarán recursos que podrán 
destinarse a inversiones y que existen aún 
remanentes de la partida destinada al auditorio 
por si es necesario. No es el presupuesto 
que queríamos pero es el que Vinaròs puede 
permitirse en estos momentos”, concluyó.

La oposición, contraria
Sin embargo, todos los partidos de la oposición 
se mostraron contrarios a la aprobación de 
estas cuentas. El PSPV de Vinaròs votó en contra, 
considerando el edil Vicent Andreu Albiol que estos 
presupuestos “no van a cumplirse en el apartado 
de gastos, porque no se ha hecho una distribución 
equitativa” y habrá partidas que deberán volver 
a dotarse, y apuntó que los populares, con la 
recuperación de impuestos como el de la recogida 
de basuras “están recaudando más que en anterior 
legislatura y no hay motivo para quejarse tanto”.
Bloc Compromís también votó en contra al 

considerar su portavoz, Doménec Fontanet, 
que se trata de unos presupuestos que “no 
son adecuados a las circunstancias del dia a 
dia de Vinaròs, porque no se recorta en gastos 
superfluos”. Tampoco estuvo de acuerdo Fontanet 
en el recorte presupuestario en Cultura, que 
baja un 40%. “El área de Cultura no tiene porqué 
pagar la crisis, no estamos de acuerdo en este 
recorte, aunque sí lo estamos en que se rebaje la 
partida de Fiestas”, indicó Fontanet. Otro punto de 
desacuerdo apuntado por Bloc Compromís fue en 
la relación de puestos de trabajo del  consistorio 
“porque no no elimina los dos cargos de confianza 
y los parámetros de puntuación de complementos 
específicos al Interventor está muy por encima de 
lo que se negoció con los sindicatos”.
El PVI también votó en contra, argumentando la 
edil Maria Dolores Miralles que los populares “sólo 
saben gobernar aumentando la presión fiscal a los 
ciudadanos” y que el plan de inversiones “queda 
prácticamente sin nada ya que de los 890.000 
euros, 500.000 son para pagar la sentencia de la 
zona verde”. Además, según Miralles, “los informes 
técnicos dicen que la merma del presupuesto se 
debe en parte a las sentencias judiciales derivadas 
del PGOU”. Tampoco está de acuerdo el PVI en 
que la planta de gas no pague IBI aunque no esté 
en funcionamiento, y considera que los populares 
deberían aumentar los ingresos recuperando la 
recaudación de impuestos que hace actualmente 
la Diputación. También concluyó que el PP 
“no ha hecho nada en estos 18 meses de todo 
lo que prometieron como el ambulatorio, el 
quinto colegio o la piscina, y todo lo achacan a 
la crisis, mientras tampoco ni la Generalitat ni la 
Diputación invierten en Vinaròs”. 
El edil de Esquerra, Lluis Batalla también votó en 
contra por “la falta de inversiones, el solapamiento 
de funciones de ediles que pueden realizar otras 
empresas, como es el caso del Vinalab y el edil de 
Empleo, por concejalías con gastos incontrolados 
como la de  Fiestas y porque en muchas partidas 
no hay ninguna medida de ahorro”. 
El alcalde Juan Bautista Juan, al cerrar el debate, 
lamentó que la oposición "no haya tenido 
sensibilidad y lealtad, dando un margen como 
mínimo a estos presupuestos que no son como 
queríamos sino como hemos podido hacer". 
También reconoció que de la situación actual no es 
solo culpa la herencia recibida sino la propia crisis.

1. Aprovació, si escau, dels esborranys de les actes de 
data 22-11-12 i 11-12-12.
2. Dació de compte de decrets i resolucions de l’Alcaldia, 
de conformitat amb el que disposa l’article 42 del R.D. 
2568/86 de 28 de novembre. Unanimitat
3. Donar compte de la delegació de funcions de 
l'Alcaldia al primer tinent d’alcalde efectuada el dia 14 
de novembre de 2012.
4. Ratificació del decret de l’Alcaldia de data 26 de 
novembre de 2012 de repartiment de fons social. 
S’aprova per majoria, amb els vots a favor de PP i 
Esquerra i l’abstenció de PSPV, Bloc Compromís i PVI
5. Declaració de no disponibilitat i no abonament dels 
crèdits previstos per a la paga extraordinària del mes 
de desembre de 2012. S’aprova per majoria, amb els 
vots a favor de PP i Esquerra i l’abstenció de PSPV, Bloc 
Compromís i PVI
6. Reconeixement extrajudicial de crèdits nº 6. S’aprova 
per majoria, amb els vots a favor de PP i PSPV, l’abstenció 
de Bloc Compromís i PVI i el vot en contra d’Esquerra
7. Proposta per a la reducció de les assignacions als 
grups polítics municipals. Unanimitat
8. Proposta d’aprovació de la rectificació anual de 
l'Inventari Municipal. S’aprova per majoria, amb els 
vots a favor de PP, PSPV, Bloc Compromís i Esquerra i 
l’abstenció de PVI.
9. Proposta d’aprovació provisional de la modificació de 
l’ordenança reguladora de les instal·lacions i ocupacions 
de la via pública. S’aprova per majoria, amb els vots a 
favor de PP, PVI i Esquerra, el vot en contra del PSPV i 
l’abstenció de Bloc Compromís
10. Proposta de reversió de béns per finalització del 
contracte a la concessionària UTE FCC-FOBESA. S’aprova 
per majoria, amb els vots a favor de PP, Bloc Compromís  
i Esquerra i l’abstenció de PSPV i PVI
11. Proposta d’aprovació de l'expedient per a la 
contractació de la gestió del servei públic de neteja viària 
del municipi de Vinaròs per la modalitat de concessió. 
S’aprova per majoria, amb els vots a favor de PP i el vot en 
contra de la resta de grups
12. Proposta d’aprovació de l'expedient per a la 
contractació de la gestió del servei públic de recollida 
i transport dels residus urbans o municipals (sòlids i 
selectiva), així com el rentat i neteja de contenidors del 
municipi de Vinaròs per la modalitat de concessió, per 
procediment obert i tramitació ordinària. S’aprova per 
majoria, amb els vots a favor de PP i el vot en contra de 
la resta de grups
13. Proposta de cessió de contracte d'explotació del 
servei municipal d’aigua potable de Vinaròs. S’aprova 
per majoria, amb el vot a favor de PP, PSPV, PVI i Esquerra 
i l’abstenció de Bloc Compromís
14. Proposta de cessió de terrenys amb destinació vial 
públic al carrer Rosa Maria Molas. Unanimitat
15. Proposta de sotmetiment d'informació pública de 
la modificació puntual nº 26 del PGMOU de Vinaròs. 
Unanimitat
16. Proposta de sotmetiment d'informació pública de 
la modificació puntual nº 27 del PGMOU de Vinaròs. 
Unanimitat
17. Proposta de sotmetiment d'informació pública de la 
modificació puntual nº 28 del PGMOU de Vinaròs. S’aprova 
per majoria, amb els vots a favor de PP i Bloc Compromís, el 
vot en contra de PSPV i l’abstenció de PVI i Esquerra
18. Despatx extraordinari.
-Moció presentada per Bloc Compromís contra la tècnica 
del fracking. El PP presenta una esmena de substitució 
en el sentit de donar suport a la decisió de la Diputació 
que siga una comissió d’experts la que elabore un 
informe sobre aquesta tècnica i després decidir-ne el 
posicionament. S’aprova la esmena amb el vot a favor 
de PP i Esquerra i el vot en contra de la resta de grups.
19. Precs i Preguntes.

Todos los partidos de la oposición votaron en contra

Vinaròs aprueba las cuentas para el 2013 con la mayoría absoluta del PP

Sessió ordinària de l’Ajuntament
Ple de 27 de desembre de 2012

Ordre del dia
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El ple de l'Ajuntament de Vinaròs va donar llum 
verda a les propostes d'aprovació de l'expedient 
per a la contractació de la gestió del servei públic 
de neteja viària i el de recollida i transport de 
residus urbans del municipi de Vinaròs, tots dos 
per la modalitat de concessió. Ambdós punts 
van sortir endavant gràcies a la majoria absoluta 
del PP, mentre que tots els grups de l'oposició 
van votar en contra. El regidor de Serveis, José 
Ramón Tárrega, va explicar quant als dos plecs, 
que la diferencia “és que passem de la contractació 
d'un servei a la gestió d'un servei públic que 
serà adjudicat per concessió, el que significa que 
l'empresa concessionària correrà els seus riscos”. 
El preu de la gestió del servei públic de neteja 
viària serà d'un total de 7,6 milions per als 8 anys 
sense pròrroga que es traurà a concessió, és a 
dir, aproximadament un milió d'euros d'anuals. 
Respecte a la contractació de la gestió del servei 
públic de recollida i transport dels residus, el 
preu serà de 11,8 milions més el 10% d'IVA, el que 
suposarà un cost anual de 1,2 milions. El període 
d'adjudicació és de 10 anys sense opció a pròrroga. 
Els partits de l'oposició es van mostrar contraris 
a aquesta aprovació. L'edil de Esquerra, Lluis 
Batalla, va indicar que “s'afavoreix a grans 
empreses una vegada més” i va indicar que 
s'hagués pogut optar per que els aturats del 
municipi poguessin realitzar la neteja viària. 
La regidora del PVI, Maria Dolores Miralles, va 
criticar que els plecs estiguessin redactats per 
una empresa externa, “el que ha suposat un 
cost, quan podrien haver-los redactat els tècnics 
municipals”. De la seva banda, Jordi Moliner, 
de Bloc Compromís, també va considerar que 
les condicions d'adjudicació“s'han direccionat 
cap a les grans empreses”, i va dir que en la 
proposta “falta un règim sancionador”. També 
va considerar que s'hauria d'haver reflectit què 

passarà amb els treballadors de l'Ajuntament 
que estaven cedits a l'actual adjudicatària. Per 
part socialista, Guillem Alsina va assegurar que 
el PP “ha fet prevaldre els interessos econòmics 
per sobre dels criteris de qualitat”, preguntant 
si es pot assegurar la qualitat de servei i perquè 
es va contractar a una empresa externa per a 
redactar els plecs “quan hi ha en el consistori 
funcionaris que podrien haver-ho fet”. L'edil 
de Serveis va respondre que van ser els propis 
tècnics municipals els que van recomanar 
contractar un equip expert extern per a redactar 
els plecs i va defensar que aquests “s'han fet 
perquè dintre de deu anys no tornin a passar els 
mateixos errors que ara”. “Hem volgut començar 
de zero, canviar el sistema, intentant desgranar 
alguns serveis que també realitzava l'actual 
empresa adjudiactaria perquè també puguin 
optar empreses del poble”, va apuntar. També va 
assegurar que els treballadors de l'Ajuntament 
cedits a l'actual adjudicatària tenen la seva 
situació i continuïtat “garantida”. 

Reversió de béns 
D'altra banda, el ple també va aprovar la proposta 
de reversió de béns per la finalització del contracte 
amb l'actual concessionària, la UTE FCC Fobesa. En 
aquest sentit, Tárrega va explicar que quan es va 
signar el contracte en 2001, l'Ajuntament va aportar 
material i béns d'equip, mentre que l'empresa 
concessionària va realitzar millores com el ecoparc, 
en terrenys municipals, o tallers. “Ara que finalitza el 
contracte és moment de realitzar la valoració exacta 
del que l'Ajuntament ha de percebre respecte al que 
va aportar”, va explicar. Entre això, els béns adscrits 
a l'inici de la concessió, de propietat municipal, 
els vehicles, materials i béns de servei incorporats 
durant aquests anys de servei, i la reversió al 
consistori dels terrenys de l’ecoparc.

L'Ajuntament de Vinaròs ha aprovat donar suport 
l'acord de la Diputació per a crear una comissió 
tècnica que informi dels perills del controvertit 
mètode de la fractura hidràulica o “fracking” i, a 
partir d'aquest document, prendre’n una decisió 
i un posicionament polític. Aquesta proposta 
va ser aprovada en ple amb els vots a favor de 
PP i Esquerra, els vots en contra de PSPV i Bloc 
Compromís i l'abstenció del PVI. 
Bloc Compromís havia presentat una moció 
contra aquesta tècnica amb l'objectiu que els 
grups polítics es posicionessin, però els Populars 
van presentar una esmena de substitució 
proposant que aquesta comissió d'experts sigui 
la que informe i a partir d'aquí prendre una 
decisió. Cal recordar que el ple de l'Ajuntament 

de Vinaròs ja va acordar fa dos mesos sol·licitar 
a l'àrea de Mediambient de la localitat que 
elaborés un complet informe sobre la tècnica 
del fracking perquè els diferents grups polítics 
municipals puguin posicionar-se. En el ple 
ordinari, celebrat el dijous 25 d'octubre, es va 
retirar una moció que anava a presentar Bloc 
Compromís referent a això perquè, abans d'oferir 
una valoració, es tingués la màxima informació. 
També van demanar els diferents grups polítics 
municipals que el Consell Local Agrari doni 
la seva opinió. Un treball que el portaveu de 
l'equip de Govern, Lluis Gandía, va assegurar 
que s'està realitzant però que Bloc Compromís 
no ha donat el suficient temps per a portar-lo a 
terme, presentant de nou la moció.

El ple de l'Ajuntament de Vinaròs corresponent al mes 
de desembre va aprovar per unanimitat la proposta 
del PP de reduir a la meitat l'assignació que correspon 
a cada grup polític. La mesura suposarà un estalvi anual 
de 12.900 euros. El PP percebrà així 6.000 euros anuals 
menys per tenir major nombre de regidors, el PSPV 
3.000 euros menys, 1.200 el Bloc i 600 el PVI i Esquerra. 
"Amb aquesta proposta demostrem que aquest equip 
de govern està en politica perquè volem treballar pel 
poble i no pels diners" va destacar el portaveu de l'equip 
de govern, Lluis Gandía, que va afegir que “era l'únic 
punt que faltava per rebaixar”. En l'actual legislatura les 
assignacions als grups polítics eren idèntiques a les de 
l'anterior legislatura; així cada grup tenia un fix de 10 
euros mensuals més 100 euros per cada edil. D'aquesta 
manera el Partit Popular rebia 1.110 euros mensuals; 610 
euros el PSPV-PSOE; 210 euros el BLOC; i 110 tant PVI com 
Esquerra Republicana. El punt va tenir l'aprovació de la 
totalitat de l'oposició (PSPV-PSOE, Bloc-Compromís, PVI 
i Esquerra) però no va estar exempt d'un llarg debat en 
el qual van tornar a treure's les xifres i les diferències de 
les retribucions a edils en la passada i actual legislatura. 

Esmena 
Els partits de l'oposició van presentar una esmena a la 
proposta del PP que no va sortir endavant al fer valer els 
populars la seva majoria absoluta. L'esmena proposava 
en primer lloc eliminar els càrrecs de personal eventual, 
assessor i secretària, al considerar que el seu treball 
pot ser assumit per personal propi de l'Ajuntament. 
Aquest punt va ser replicat pel PP indicant Gandia que 
en l'anterior legislatura “hi havia fins a tres càrrecs de 
confiança”. L'esmena també assumia la proposta de 
reduir en un 50 per cent les assignacions però amb 
la condició que "sempre que els grups municipals de 
l'oposició disposin del seu propi espai com de material 
per a realitzar la seva labor com regidors". El tercer 
punt de l'esmena era el de tornar al mateix règim de 
retribucions per als regidors aprovat a proposta del 
PP i Bloc al març de 2010, quan governaven PSPV i PVI 
sense majoria absoluta. L'alcalde Juan Bautista Juan 
va assegurar que tota l'oposició té totes les portes 
obertes del consistori per a poder desenvolupar la 
seva labor. L'edil de Esquerra Lluís Batalla va recordar 
que a principis de legislatura va proposar estar sis 
mesos sense cobrar cap regidor per a destinar la 
quantia a llibres de text, mentre per part del PVI, Maria 
Dolores Miralles també va treure a col·lació la proposta 
realitzada pel seu partit aquest estiu de rebaixar a la 
meitat totes les assignacions als regidors. El regidor 
del Bloc Compromís,  Doménec Fontanet, va insistir 
en l'eliminació dels càrrecs de confiança. De la seva 
banda el portaveu socialista Jordi Romeu va confiar 
que si les propostes de l'esmena no s'acceptaven ara, 
que es tinguin en compte en pròxims plens. Gandia, 
per la seva banda, va recordar que la legislatura "es va 
iniciar amb una reducció del 35% en les percepcions 
dels regidors respecte a l'anterior legislatura el que 
representa un estalvi en 4 anys de més de 400.000 
euros, vam eliminar les dietes per als polítics i també 
eliminem la despesa de telefonia mòbil dels polítics 
que en l'anterior legislatura va ascendir a 38.000 euros.”

El ple aprova reduir a la meitat 
l'assignació econòmica als partits 

L'Ajuntament aprova els expedients per a contractar la neteja 
viària i la recollida i transport de residus 

Vinaròs deixa en mans d'una comissió d'experts el seu 
posicionament sobre el fracking 
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El supervial que estaba proyectado en la costa 
norte no es necesario como eje vertebrador de 
esta zona, ya que la actual N-340, que pasará a ser 
de titularidad municipal cuando finalicen las obras 
de la variante, puede ejercer perfectamente esta 
función. Esta es una de las conclusiones del Plan 
Director de Infraestructuras de la Costa Norte que 
encargó el Ayuntamiento a la empresa Planifica 
Servicios de Arquitectura e Ingeniería, para estudiar 
el posible futuro desarrollo de esta zona turística 
de Vinaròs y que el gerente de esta empresa, 
Gonzalo Valls, expuso en el salón de actos de la 
biblioteca municipal, acompañado del primer edil, 
Juan Bautista Juan. El hecho de que el supervial 
ya no sea necesario como eje vertebrador, según 
este estudio, “permite dotar de flexibilidad a los 
sectores que en la zona está previsto desarrollarse”, 
con lo que tampoco se contempla un desarrollo 
conjunto como estaba planteado y se indica que 
es necesario “un cambio de modelo, flexibilizando 
la programación y desarrollo de los sectores”.  El 
estudio apunta que el desarrollo conjunto de 
estos dos millones de metros cuadrados es ahora 
innecesario al no poder absorberlo el mercado 
inmobiliario ni el Ayuntamiento sufragar los gastos 
de mantenimiento de infraestructuras.  Este Plan 

Director también indica que lo que tenía que ser 
el supervial pueda ser un bulevar verde que, junto 
a la actual N-340, en la que se propone construir 
seis rotondas de acceso a la costa cuando sea 
de titularidad municipal, quite tráfico a la actual 
carretera de la costa norte, para la que proponen 
ampliar aceras para darle un aspecto mucho más 
peatonal y dotarla de una más densa vegetación, 
además de aplicar todos los conceptos de 
movilidad sostenible, con presencia de carriles bici. 
Según Gonzalo, de la empresa Planifica, “la calidad 
paisajística es imprescindible en la costa norte, 
porque lo es para el modelo turístico de segunda 
residencia, especialmente europeos, que pueden 
ser futuros propietarios de viviendas de la zona”.

Un desarrollo conjunto de la zona descartado en pleno
Cabe recordar que el pleno del Ayuntamiento de 
Vinaròs celebrado el pasado mes de noviembre 
volvió a desestimar, con el voto favorable de 
PP y Bloc, el voto en contra de PSOE y PVI y la 
abstención de Esquerra, el desarrollo de los 
21 PAI de la zona norte. Este punto tuvo que 
volver a ser llevado a pleno -a pesar de que esta 
propuesta ya se desestimó en diciembre de 2009- 
porque una de las empresas promotoras presentó 

una demanda que el tribunal contencioso 
administrativo estimó y concluyó que los votos de 
PP y Bloc no fueron debidamente argumentados, 
cuando era preceptivo. Esta vez, populares y 
nacionalistas razonaron su decisión y la propuesta 
de desarrollo de esta zona turística norte volvió a 
ser desestimada.
El primer edil, Juan Bautista Juan, calificó en este 
pleno de “barbaridad” querer desarrollar 21 PAI y 2 
unidades de ejecución para dos millones de metros 
cuadrados. También recordó que hay PAI iniciados, 
como el de Mercadona o el del Camí Fondo que 
están paralizados. Juan también dijo que para los 
propietarios hubiera supuesto la ruina tener que 
pagar ahora las cuotas de urbanización. “No es 
momento de precipitarnos, sino de hacer las cosas 
como corresponde, es momento de actuar con 
coherencia y criterio”, concluyó.

El Ayuntamiento de Vinaròs ha presentado el estu-
dio preliminar del Plan de Movilidad del municipio. 
El plan, redactado por la empresa “Planifica” y pre-
sentado por su gerente, Gonzalo Valls,  se ha rea-
lizado sobre el escenario actual y sus problemas y 
un futuro escenario en 2030, teniendo en cuenta el 
incremento poblacional y la previsión de desarrollo 
de algunos sectores. La conclusión es que la locali-
dad debe realizar varias acciones para evitar proble-
mas de tráfico en un futuro y mejorar la movilidad. 
Así, en el escenario actual se destaca que la estruc-
tura viaria de Vinaròs “no deriva en una jerarquía 
viaria clara, no disponiéndose de vías anchas” y se 
confirma que la Avda. Libertad “vertebra la red via-
ria, siendo claramente la vía con mayor tráfico, aún 
a pesar de tan solo disponer de un carril por senti-
do y contar con aparcamiento a ambos lados de la 
calle”. El estudio también constata que la red actual 
de carriles bici es escasa y que la red de transporte 
público, circula por las principales calles, creándose 
un conflicto entre el transporte público y el resto del 

tráfico. También destaca el estudio que existen aún 
zonas poco pobladas y se señala la escasa dotación 
de espacios públicos, especialmente de zonas ver-
des. La empresa ha definido también un escenario 
futuro de la ciudad, con un horizonte temporal en el 
año 2030, estimando la población futura teniendo 
en cuenta un incremento anual de la población del 
1,3% y obteniendo los valores de número de apar-
camientos y superficies de aceras y zonas verdes. 
Las principales conclusiones que presenta este es-
cenario son que pese al desarrollo del Plan General 
la situación “no es muy diferente al estado actual, 
detectándose principalmente las mismas carencias”, 
pero destacando que la situación “será peor que la 
actual”, ya que la estructura viaria no cambia dema-
siado y el incremento de población “conllevará pre-
visiblemente un aumento del tráfico”.

Propuestas de actuación
Vistos los escenarios actual y futuro, la empresa ha 
realizado propuestas de actuación para paliar los 

problemas. Respecto a la estructura viaria se plantea 
su cambio hacia una nueva estructura basada 
en  "supermanzanas". El objetivo de esta estructura 
es crear mayores espacios públicos de calidad 
en los viales interiores de las "supermanzanas", 
facilitando que el tráfico circule por la malla que 
crean las mismas. Asimismo, en la nueva estructura 
de viales principales se apunta que se puede actuar 
eliminando las zonas de aparcamientos para habilitar 
nuevos carriles o para ampliar las aceras, según sea 
necesario. También se destaca que la ciudad carece 
de una red de carriles bicis en condiciones, por lo que 
se propone una ampliación que no se limite al núcleo 
urbano sino que se realice en todo su entorno.
También se propone evitar que las líneas de 
transporte intermunicipales circulen por el centro 
urbano, ya suficientemente congestionado. Así 
se indica que la ubicación de una nueva estación 
intermodal  debería estar junto a la N-340 ya que 
de esta manera se evita la entrada al núcleo urbano 
de muchos de los autobuses.

La brigada de Obras y Servicios del Ayuntamiento 
de Vinaròs ha reparado durante los días previos a 
las fiestas de Navidad la salida del aparcamiento del 
paseo marítimo que causaba daños a los vehículos.
El portavoz municipal, Lluís Gandía, señaló que 
“era uno de los desperfectos del párking que más 
molestias ocasionaba a los vehículos que utilizan 
el aparcamiento y el túnel, una rejilla que estaba 
mal ajustada y además del ruido que ocasionaba 
en diversas ocasiones ha saltado dañando diversos 
vehículos.” Gandía remarcó que “son obras pequeñas, 

quizás sin mucha importancia para la ciudadanía, 
pero que dejan a las claras que este equipo de 
gobierno está dispuesto a mejorar y solucionar 
todas las chapuzas que el gobierno del PSOE-PVI nos 
dejaron en el paseo marítimo.”
En este mismo sentido indicaba que “durante el año 
2013, donde las inversiones no podrán ser todo lo 
elevadas que quisiéramos por el endeudamiento que 
limita la acción de gobierno, este tipo de acciones serán 
las que marcarán el día a día porque nuestro objetivo 
es mejorar la calidad de vida de los vinarocenses.”

La brigada municipal repara desperfectos en el párking del paseo marítimo

Proponen que el supervial sea un bulevar verde y se recomienda flexibilizar el desarrollo de los programas

El Plan Director de la Costa Norte concluye que la actual N-340 podría ejercer de eje vertebrador de la zona 

El Plan de Movilidad de Vinaròs propone actuaciones para paliar problemas de tráfico y mejorar la movilidad



7

5 gener 2012

Redacción

Redacción

Redacción

ACTUALITAT

El Ayuntamiento de Vinaròs 
sigue adelante con su plan 
de mejora de la ciudad reali-
zando aquellas acciones de 
mantenimiento que ayudan 
a embellecer Vinaròs y ofrecer 
unos mejores servicios a los 
vinarocenses.
El edil de Servicios Públicos, José 
Ramón Tárrega, ha informado 
que durante los últimos días se 
ha procedido al asfaltado de las 
calles San Pascual y Aragón.
Tárrega ha indicado que “des-
de la remodelación del paseo 
marítimo la calle San Pascual 

presentaba un aspecto que 
no era digno para nuestra ciu-
dad y por ello en cuanto las 
posibilidades económicas lo 
han permitido hemos realiza-
do un asfaltado que era más 
que necesario.”
Respecto a la calle Aragón el 
edil señalaba que “en dicha 
calle no se había actuado en 
años y la degradación era 
evidente, ahora con la remo-
delación de la Avenida Pío XII 
hemos optado por realizar un 
asfaltado a dicha calle para 
adecuarla a su entorno.”

El Ayuntamiento asfalta las calles 
San Pascual y Aragón

La concejalía de Obras y Servicios del Ayuntamien-
to de Vinaròs ha realizado diversos trabajos de me-
jora en la rotonda de acceso al puerto pesquero de 
Vinaròs, unas obras consistentes en adecentar el in-
terior de la rotonda y mejorar la señalización viaria.
Lluís Gandía, portavoz municipal, indicaba 
que “para el gobierno municipal el puerto de 
nuestra ciudad es un enclave principal tanto 
por su atractivo turístico como por su función 
de distribución del tráfico en la zona sur de 
la ciudad por lo que hemos considerado 

oportuno mejorar la imagen que se ofrecía 
tanto a vinarocenses como a visitantes.”
Con la remodelación efectuada se ha mejorado 
el interior de la rotonda ampliando la vegetación 
existente y sobretodo con las marcas viales se 
recuerda la prohibición de aparcar en el interior de 
la rotonda, una costumbre extendida desde hace 
años en nuestra ciudad.
Gandía destacaba que “desde hace unos días 
podemos observar como los coches ya no aparcan 
en ese interior con lo que se facilita el tráfico rodado.” 

La zona del parque de les Catalinetes de Vinaròs 
dispone desde hace unos días de unas aceras más 
amplias y de un mayor arbolado gracias a una 
acción desarrollada por la concejalía de Obras y 
Servicios del Ayuntamiento de Vinaròs.
La actuación realizada ha consistido en am-
pliar las aceras existentes en dicho parque y 
realizar las adecuaciones oportunas para ga-
rantizar la accesibilidad de las personas con 
movilidad reducida. 
Al mismo tiempo, y gracias a la ampliación de las 
aceras, estas albergan nuevos árboles dotando así 
de vegetación a una zona que anteriormente no 

disponía de arbolado en las aceras.
El portavoz del equipo de gobierno, Lluís Gandía, 
destacaba que “la concejalía de Obras y Servicios 
está llevando a cabo un plan de mejora de la 
ciudad y esta zona era una de las prioritarias 
debido a la gran afluencia de personas que viven 
en ella o que se desplazan hasta el “gos parc” 
situado en ella.”
Gandía indicaba que “desde el gobierno 
municipal nos preocupamos por mejorar toda la 
ciudad, el centro y la periferia, porque todos son 
vinarocenses por igual y todos merecen que su 
ciudad mejore día a día.”

Esta acción se enmarca dentro del plan de mejora de la ciudad de la concejalía de Obras y Servicios 

Se amplían las aceras y el arbolado del parque de les Catalinetes

El consistorio acondiciona la rotonda de entrada al puerto 
para mejorar la circulación
Con la actuación se ha mejorado la vegetación de la rotonda y la señalización viaria horizontal 

Las calles Sant Pascual y Aragón lucen nuevo aspecto

La remodelación ha mejorado el interior de la rotonda

La ampliación de las aceras garantiza la accesiblidad de las personas con movilidad reducida
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La mascota de la campanya "Vinaròs, la Sort de la 
Mediterrani" ja té nom. Bombostí és l'apel·latiu elegit, 

mitjançant votació popular a través de les pàgines de 
Facebook Ajuntament de Vinaròs i Cultura Vinaròs i 
el correu de la Regidoria de Participació Ciutadana. 
Els regidors de Cultura i Turisme han lliurat a l'autora 
de la proposta, Helena Guimerà, una mascota de 
peluix, creada a partir del disseny de David Aguado. 
Bombostí resultava elegit amb un total de 87 vots, 
mentre que la segona proposta, Vinasort, aconseguia 
87 suports. La resta de propostes - recollides també 
a través de les xarxes socials- quedaven a major 
distància. La guanyadora, Helena Guimerà, destacava 
que "el nom va sorgir en el transcurs d'una reunió 
familiar i després de provar diferents combinacions 
amb les paraules bombo i llagostí". També s'ha fet 
lliurament dels peluixos als sis punts de venda de 

loteria de la localitat, participants de la campanya 
"Vinaròs, la Sort de la Mediterrani".
El regidor de Cultura, Lluís Gandia, destacava que 
"la campanya està funcionant perquè, després de 
difondre els fullets informatius, s'ha constatat un 
increment de les vendes". A més, ja s'ha confirmat 
l'arribada a Vinaròs de diverses excursions d'un 
dia, per part de clubs de jubilats, amb la intenció 
d'adquirir loteria i gaudir d'altres activitats.
L'edil de Turisme, Elisabet Fernández, insistia que 
"qualsevol acció promocional, com aquesta, que 
supose que ens coneguen i ens visiten és positiva ja 
que implica que s'incremente el consum a la localitat, 
ja siga venent loteria, gaudint d'un dinart o comprant 
qualsevol producte". 

El portavoz del equipo de gobierno, Lluis Gan-
día ha respondido las acusaciones que realizó 
el portavoz socialista, Vicent Andreu Albiol, que 
indicó que el el gobierno local ha negado ceder 
un despacho a los partidos de la oposición. Gan-
dia indicó al respecto que el equipo de gobierno 
"nunca se ha negado a ceder despachos a los 
partidos de la oposición pero los vinarocenses 
deben saber que el equipo de gobierno tampo-
co tiene ningún despacho para el grupo muni-
cipal popular simplemente porque en el Ayun-
tamiento, y los socialistas lo saben, no hay un 
despacho libre para que pueda cederse.”

El portavoz municipal ha afirmado que “en todas las 
ocasiones que han solicitado unas dependencias 
se les ha dicho lo mismo, que nada más exista unas 
dependencias libres se les facilitará, y así consta en actas 
de la comisión gobernativa y de junta de gobierno.”
Sobre la queja presentada ante el Síndic de 
Greuges ha mostrado su completa tranquilidad 
señalando que “simplemente la han admitido a 
trámite, ahora solicitará nuestra versión de los 
hechos y los demostraremos y estamos seguros 
que nos dará la razón, será entonces cuando 
veremos como el Sr. Albiol no saldrá en rueda de 
prensa para anunciar que el equipo de gobierno 

ha actuado correctamente.”
Para finalizar Gandía ha recordado al Sr. Albiol que 
“si en la anterior legislatura los partidos políticos 
tenían un despacho, que solo utilizaba el BLOC, fue 
en primer lugar porque se lo exigió el BLOC para 
votar al Sr. Romeu como Alcalde y el alquiler de 
ese local costaba más de 4.000 euros mensuales. 
Ahora con esos casi 50.000 euros anuales el equipo 
de gobierno prefiere mantener los chiquinbonos, 
aumentar las becas de libro o convocar becas de 
formación para los jóvenes, lo que tiene que decir 
el Sr. Albiol es si prefiere un despacho para su 
partido o que mantengamos las políticas sociales.”

La societat musical La Alianza y el 
grupo de baile Locura son las entidades 
protagonistas de las nuevas publicaciones 
que acaba de editar Digital Fotogrames, 
con la colaboración del Ayuntamiento, 
como se dio a conocer en el salón de 
plenos del consistorio vinarocense.
Joaquim Vicent Guimerá, responsable de de 
Digital Fotogrames, destacó que estos nuevos 
libretos, después de los dedicados a otros temas 
y entidades vinarocenses, pretenden difundir 
la cultura de esta ciudad. De la academia de 
baile mencionó su dinamismo y de la sociedad 
musical que es una entidad plenamente 
integrada en la sociedad vinarocense. 
El presidente de La Alianza Víctor Arenós 
valoró el trabajo realizado por esta empresa 
editora, porque sirve para conocer toda la 
labor que realiza la entidad, con cada una 
de sus bandas y las actividades de la escuela 

de educandos. El director de la banda Josep 
Ramon Renovell quiso remarcar que se haya 
destacado en el propio título del libreto que 
se trata de una sociedad con amplio abanico 
de facetas musicales, como tres bandas, dos 
orquestas y una escuela de música. 
Por su parte, Marc Méndez y María Esebarri, de 
Locura,  mostraron su satisfacción porque este 
grupo y academia tenga su propia publica-
ción, que servirá para dar a conocer que Locura 
no solo es sinónimo de baile porque "intenta-
mos hacer pueblo". Asimismo recordaron la 
reciente "Farinada d´or" concedida al máximo 
responsable del grupo Toño Forner y que este 
año han participado en las fiestas de la ciudad 
aportando una dama.
La concejala de Fiestas Carla Miralles alabó 
la edición de estas nuevas publicaciones, 
por contribuir a difundir la riqueza cultural 
que existe en la ciudad.

La campanya aconsegueix despertar l’interés del públic i s’espera la visita de grups de jubilats per adquirir loteria 

El equipo de gobierno niega las acusaciones del PSOE sobre la negativa a cederles un despacho

Bombostí, nom triat per a la mascota de “Vinaròs, la Sort del Mediterrani”

La veterana Peña Taurina “Diego 
Puerta” de nuestra ciudad, con 
más de 50 años de existencia, 
el pasado día 21 de diciembre 
celebró su asamblea general 
anual. Entre otros puntos del 
orden del día tratados quizá el 
más importante fue la renova-
ción reglamentaria de su junta 
directiva ya que la actual, presi-
dida por Manolo Darza Sorli, no 
opto a su reelección. Pendiente 
de una nueva asamblea gene-
ral extraordinaria para la elec-
ción de una nueva junta y con 
el tiempo suficiente para que 

puedan presentarse candidatos 
a la presidencia de  la misma, la 
peña nombró una gestora com-
puesta por Luis M. Kratochuvil, 
Romulo Fatsini,  Agustin Roca, 
Salvador Oliver, Rafael Zamora,  
Claudio Beltrán y José Celma. 
Deseamos que la Peña Turina 
“Diego Puerta” pueda continuar 
con su labor y que durante mu-
chos años más pueda llevar el 
nombre del torero sevillano que 
tantos éxitos cosecho en nues-
tra plaza de toros, ya fallecido 
pero en el recuerdo de todos los 
aficionados taurinos.  

Redacció

La Alianza y Locura estrenan libreto

Emili fonollosa

Asamblea general anual de la Peña Taurina Diego Puerta



9

5 gener 2012

ACTUALITAT

Carnaval
2013

LIBRITO DE LAS
COMPARSAS
  2013

¡Ya puedes anun
ciarte!

Y además te publicaremos la programación 
de tu comparsa de forma gratuita

Comercial: 964 45 00 85
Montse:   696 106 913

información: tel. 964 45 00 85 - llibrets@gmail.com

Carnaval 

Vinaròs

IMPRIMEIX  A .G .  CASTELL  IMPRESORES

pub l i c i t a t  M ONTSE

2010

LLIBRET DE LES 

COMPARSES



de l  10 a l  20 de febre r

de Vin
aròs 2012

L l ib re t  de  l es  Comparses


sss ss

C CCC
CC

CC

C CC

C CC

IM
P

R
IM

E
IX

 A
.G

. 
C

A
S

T
E

L
L

 I
M

P
R

E
S

O
R

E
S

  
  

  
V

IN
A

R
Ò

S

p
u

b
li

ci
ta

t 
M

O
N

T
S

E del 25 de febrer 
al 7 de mar�

El president de Joves Socialistes de Vinaròs, Marc 
Albella i la regidora de Joventut, Carla Miralles 
s’han reunit per tractar diversos temes i propostes 
sorgits del Pla de Joventut. Segons un comunicat 
de Joves Socialistes, en aquesta reunió s’ha 
valorat la possibilitat d’aplicar diverses propostes 
recollides en el pla com la millora de l’actual xarxa 
ciclista de Vinaròs, tenint en compte l’augment de 
l’utilització d’aquesta per parts dels estudiants que 
pugen als instituts.
 En la reunió també s’han tractat temes com l’actual 
associacionisme juvenil a la nostra població, la 
possibilitat de crear una Oficina d’Emancipació 
Jove en les instal·lacions del Casal Jove per informar 
sobre ajudes de lloguer i de compra de vivenda 
que puguen oferir tant l’administració central com 
l’autonòmica, així com la possible ampliació dels 

horaris de la biblioteca en época d’exàmens com 
la possible obertura i posada a disposició dels patis 
de les escoles per part dels joves de Vinaròs per a 
que aquests no haiguen de saltar les actuals valles. 
Un altre dels temes centrals d’aquesta reunió va 
ser el plantejament que té la regidoria de Joventut 
respecte a l’Escola d’Estiu L’illa en aquest proper 2013. 
Des de la Regidoria, segons aquest comunicat, “es 
va informar que la gestió d’aquesta oferta es traurà 
a concurs públic per part de l’ajuntament amb una 
sèrie de condicions i plecs”. En quan a la pregunta 
de si serien monitors de Vinaròs els que podrien 
accedir als llocs de treball “la regidora va manifestar 
la voluntat de que un nombre de gent siguen de la 
ciutat, però ha reconegut que en el moment que es 
fa càrrec una empresa privada d’aquest servei no 
assegura la contratació de gent de Vinaròs”.

Joves Socialistes de Vinaròs també asegura en el co-
municat que “segons la regidora, no es poden ampliar 
horaris de la biblioteca en època d’exàmens perque 
s’hauria de contractar més personal, i nosaltres propo-
sem despatxar els càrrecs de confiança per crear una 
vacant a la biblioteca i ampliar aquest horari”.

Més de 250 kg d'aliments i munts i munts de 
joguines han sigut el resultat final de l'inciativa 
que Joves Socialistes de Vinaròs amb el Suport 
dels Socialistes de Vinaròs ha  portat a terme al 
passeig marítim.
Joves, grans, petits, famílies, parelles... tothom 
va voler formart part d'aquest gran "kilòmetre" 
solidari. Des de Joves Socialistes també es va 
destacar “l'aportació de membres de NNGG a la 
iniciativa, que després de fer la seva recollida on 
Joves Socialistes de Vinaròs vam aportar el nostre 
granet de sorra, han volgut col·laborar amb la 
nostra”. Tot el recaptat ha anat  a parar íntegrament 
a Càritas Vinaròs. 

Joves Socialistes de Vinaròs es reuneix amb la regidora de Joventut
Redacció

Redacció

Èxit del KM Solidari 2012 
de Joves Socialistes
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2013

Almuerzo
Rifa

Cesta de navidad

Belén

Jordi

Cistella de Nadal

ÚLTIMA  actividad del 2012 para coger fuerzas para las del 2013, 
BON NADAL I FELIÇ ANY NOU  PER A TOTS

5 gener 2012

Carlos Mitjavila ha sido el afortunado de la 
espléndida cesta de navidad en el Bar Petit de 
Vinaròs; y les desea a todos unas felices fiestas 

Guanyadors de la cistella de Nadal de 
la ONGD Delwende al servei de la vida.
Gràcies a la col.laboració de molts podem 
portar endavant el nostre projecte solidari!

La grupeta ciclista vinarocense, 
celebró el tradicional almuerzo de 
fin de temporadaLA COFRADIA DEL CRISTO DE LA PAZ hizo 

entrega el pasado 22 de diciembre  del 
jamón premio  de la porra "pro imagen 
nueva", la cual estaba expuesta en Casa 
Encarna. El premio fue entregado por 
el miembro de la misma Luis Polo y  los 
agraciados fueron JUAN VIÑES Y JOSEP 
ROMEU. Enhorabuena y gracias a todos 
por participar.

Exitoso belén viviente del 
2012 de la Divina Providencia 

X.Flores
El hospital comarcal de Vinaròs registró el primer 
nacimiento del año del norte de Castelló. A las 
5.40h nacía Leo Miralles Sevillano, que pesó 3,1 
kilos y medía 55 centímetros. Leo es el primer hijo 
de los vinarocenses Tomás y Elena, que tuvieron 
que dejarse la cena de fin de año ante los síntomas 
de parto de la madre. Asimismo, a las 22.12h del 
lunes se producía el último nacimiento del año, 
llegaba al mundo Ángeles Cardona Sánchez. Án-
geles es hija de Pau y Beatriz, también de Vinaròs, 
y pesó al nacer 2’6 kilos y midió 47 centímetros. 
Ambas familias comparten habitación en el área 
de maternidad del hospital vinarocense y el 
pasado martes posaron los dos recién nacidos 
juntos ante los medios de comunicación.

Antonio Beltrán, agraciado con la cesta 

navideña del Club de Pesca 'La Lubina'

2013

Familiares y amigos acompañaron el dia del bautizo 
a Jordi Fumadó Martínez en este día tan especial

Leo, el primer 
vinarocense del 2013
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Història
Helena Roman

Assessoria
Antonio Figueredo

Gastronomia
Juanjo Roda

Medi Ambient
Mª José Barreda

Dietètica
Àngels Botí

Educació
Manuel V. Albiol 

Historia
Salut
Vanessa Marzà

Llibre usat, vell o antic? (I)

La setmana que ve "Dietètica" per Àngels Botí

Tots tenim llibres a casa que hem heretat dels 
nostres iaios i sempre ens preguntem si tenen 
algun valor més enllà del sentimental. En esta 
secció intentarem donar alguns aclariments. 
Podem classificar els llibres de la manera següent:
En primer lloc els classificarem en llibres usats i d'an-
tiquari. Els llibres usats són llibres “sense importàn-
cia”, és a dir llibres que el seu valor està en el text i 
il·lustracions, i res més.
No són llibres de col·leccionista encara que hi haja 
col·leccions i qui els col·leccione. Este tipus de 
llibre no arriba a les subhastes perquè no tenen 
cap consideració artística o no es consideren béns 
del patrimoni. Els llibres d'antiquari, que com ja 
pot sospitar, són llibres de gran valor que busquen 
els bibliòfils que pràcticament es consideren obres 
d'art, peces úniques, rares, etc.
En un segon lloc, classificarem els llibres en  útils   

i  inútils. Un llibre és útil quan el seu text està 
complet per molt deteriorat o vell que estiga. Per 
tant el seu contingut intel·lectual està complet. 
En el cas contrari, inútil, al llibre li falten pàgines 
i la font de coneixement queda interrompuda. En 
el cas de llibres usats els llibres inútils no tenen 
interés i és millor no adquirir-los. En el cas de llibres 
d'antiquari els llibres incomplets, sí que poden 
tindre interés per a col·leccionistes encara que es 
deprecie prou el seu valor.
En un tercer lloc classificarem els llibres 
en Conservats I No conservats. Són llibres conservats 
els que es poden usar com un llibre nou, sense que 
existisca risc que es trenque o desfaça. El llibre pot 
estar amb les pàgines grogues, les tapes arrugades, 
brutes, descolorides, gargotejades, desgastades, 
doblegades, però conserva l'estructura física d'un 
llibre que pot ser usat amb normalitat.

Dins dels llibres conservats realitzarem una 
subclassificació en llibres:  nous,  mitjans  i  vells. Un 
llibre usat el considerarem nou quan podria 
vendre's en una llibreria i passaria desapercebut. 
També és nou quan un comprador hipotètic no el 
rebutjaria en una llibreria. Si té algun defecte, el 
comprador hipotètic no el compraria com a nou. 
Un llibre usat és vell quan té tal deteriorament 
que en el conjunt de la nostra biblioteca destaca 
dels altres. Un llibre usat és mitjà quan ni destaca 
per nou ni per vell. El llibre mitjà seria rebutjat 
en una llibreria pel comprador hipotètic, però 
passaria inadvertit en la seua biblioteca. Un llibre 
no conservat és el que està trencat o li falten peces. 

5 gener 2012

Per Helena Román. Lda. en Història de l’Art. 
http://tasacionyvaloraciondelibroantiguo.blogspot.

com.es/

El President de la Generalitat, Alberto Fabra, 
recibió en audiencia a los directores jubilados de 
Centros Docentes de la Comunitat Valenciana en 
el presente curso escolar, estando presentes varios 
del Baix Maestrat, como los de los colegios de Sant 
Mateu y Assumpció de Vinaròs.
Durante el acto, el President dedicó unas palabras 
de agradecimiento hacia los directores. "Hoy 
queremos reconocer -dijo- la dedicación, el 

esfuerzo y el mérito de los docentes valencianos. 
Un reconocimiento al esfuerzo personal, a la 
constancia en el trabajo diario y a la implicación 
profesional y personal de la labor docente". 
El Jefe del Consell además anunció que el Gobierno 
Valenciano va a consolidar este reconocimiento a través 
de la Orden del reconocimiento al mérito docente a los 
docentes que destaquen por su conducta ejemplar, 
mediante la entrega de Insignias de oro y plata. 

Por último, aprovechó para felicitar la Navidad a 
todos los directores y subrayó que todo lo que han 
recibido sus alumnos tendrá grandes resultados que 
harán crecer y prosperar a la Comunitat Valenciana. 
En la recepción, realizada en el   también estuvo la 
consellera de Educación M.José Catalá. El presiden-
te mostró a los homenajeados las diferentes depen-
dencias dle Palau de la Generalitat y les entregó a 
cada uno el libro "El Palau de la Generalitat". 

Recepción a directores jubilados

E. Fonollosa

E. Fonollosa

La Farinada d´Or que otorga anualmente 
horno de pan Ca Massita, ha sido este año 
para  Toño Forner, responsable del grupo de 
baile Locura.
Esta distinción fue creada por el horno 
de pan más antiguo de Vinaròs, "Ca 
Massita", para reconocer la tarea cultural 
realizada por algún vinarocense.  Con este 
premio, el centenario y prestigioso horno 
de pan vinarossenc pretende, además 
de mantener vivo un dulce tradicional 
de nuestra ciudad, reconocer a aquellas 
personas o entidades que destacan por la 
conservación, mantenimiento y promoción 
de las tradiciones culturales de Vinaròs.

Farinada d’Or para Toño Forner
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Diariet 5 gener de 1973
Fa 40 anys

SOCIETAT

Alguns dels agraciats 
en el sorteig de les 
19 cistelles solidàries 
en la festa de nadal 
del Consell Municipal 
d'EPA i l'Associació 
d'Alumnes. Els beneficis 
es destinaran a AFANIAD. 
Bones festes!!

Per encetar l’any 1973 la portada del Setmanari es 
feia ressó de la inauguració del Círculo Mercantil i 
Cultural, l’arribada per mar dels reigs mags d’Orient i la 
visita del líder, el Levante, al camp del Vinaròs CF, que 
continuava el seu camí a la Tercera Divisió nacional.

Cistelles 
solidàries

12
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L'alegria allarga la vida
per Julián Zaragozá

Solució 
setmana anterior

6

1

2

3

4

5

8

7

Horizontal 
2. Molí d’arròs construit du-
rant el segle XIX als afores del 
carrer del Pont
3. Nom d’una de les cales i 
d’una de les partides del nos-
tre terme municipal, tocant a 
la mar
6. Nom popular amb que es 
coneixia el primer pou que 
abastía la ciutat
8. Geganta i tia

Vertical 
1. Plaga que va acabar amb 
les vinyes
4. Abreviatura del Pla General 
d'Ordenació Urbana
5. Població de la provincia de 
Còrdova que ha aportat mol-
ta població a la nostra ciutat
7. Màxima distinció que ator-
ga anualment l'Ajuntament

Si el gener no naixia el any no s’acabaria
La lluna de gener la reina del cel es

Les nits de gener les mes clares i les mes fredes del any 
solen ser

Pel gener de dia al sol i de vespre al braser
No es bon gener si no es gela l’aigua al calder

Segons siga el gener menjaràs el pa l’any que ve
Pel gener es gelen les bledes al calder

Gener sense gel any de mel
Qui no faça el formatge pel gener, no el farà be

Pel gener el llop es mes carnisser
Si pel gener hi ha molts de dofins, any de garbins

Besuc pel gener, menjar de cavaller
Lluç de gener val un corder

Pel gener, cada gallina al seu joquer
Després de cap d’any figues seques per company

6 de gener – els Reis
Els tres Reis de l’orient porten coses per a tota 

la gent
El dia dels Reis parlen els estels

Nit dels Reis estrellada, any d’eixut i de secada
Pels reis el dia creix i el fred neix

L’hivern verdader, pel reis el fred primer
Els Reis clars i assolellats, tenim dos hiverns assegurats

SOCIETAT
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Els xiquets i xiquetes d'Infantil han realitzat, de manera conjunta amb els pares i mares, 
un betlem per guarnir l'escola i felicitar les festes de Nadal. Les Mestres agraeixen la 
participació de totes les famílies.
Els/Les alumnes de Ir. i 2n. de Primària han treballat en un Projecte vers els dinosaures. 
Una més de les activitats ha estat la recreació d'un paisatge del període Juràssic. Agraïm 
també la col·laboració dels xiquets i les seues famílies.

El col·legi Manuel Foguet vol mostrar les 
seues activitats :

Fi de trimestre a l'Assumpció

6€
El calendario se puede adquirir en muchos puntos de venta, entre 
ellos la Oficina de Turismo

C a l e n d a r i o  S o l i d a r i o

¡Ja está disponible! 
i n f o @ p r o d a v i n a r o s . c o m 
w w w. p r o d a v i n a r o s . c o m

5€

Calendar i 
2013 PRODA
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El passat dia 18 de Desembre,en 
el Col.legi Fundació Divina 
Providència de Vinaròs, es va 
celebrar en el Saló d`Actes, la 
tradicional cantada de Villancicos 
( Nadales )
pels alumnes d`infantil P-3,P-4 

I P-5. Com tots els anys, molts 
familiars i amics van acudir per 
a veure els xiquets/es actuar, els 
quals , van fer-ho molt bé
com tots els anys. Només felicitar 
l`any a tots els alumnes d`aquest 
col.legi.  Feliç any nou 2013.     

Tradicional cantada de Nadales 
Divina Providència

Como cada año y ya van….los niños 
y niñas y menos niños, nos regalan a 
todos los papas, abuelos, familiares y 
amigos, este tierno y artístico “Belén 
Viviente”.
Todos los cursos colaboraron en el 
mismo, el cual se realizó el pasado 
jueves día 20 de diciembre en el 
patio del colegio. 
No podemos dejar de mencionar 
como cada año, el “Alma Mater” de 
este “Belén”, cosa sabrán nuestros 
amables lectores del “diariet”, me 
refiero a la “incombustible” Marisín 
Marcos, la cual pone todo su  empeño, 
en que cada año vaya cambiando 
algo del texto, música y escenografía.
Tampoco debemos de dejar de 
recordar a todas las personas que han 
colaborado en el montaje del mismo, 
maestros, padres, congregación, etc.. 
sin las cuales, seguro que Marisín, se 
las vería muy mal, en poder “montar 
el Belén”, vamos, que estoy seguro, 
que no podría dar para tanto.
El guión fue muy interesante, ya que 
cada “actor”, con su correspondiente 
micro inalámbrico, fue detallando 

la historia bíblica en que nos sitúa,  
desde la anunciación de la Virgen 
María,  pasando por el parto donde 
trajo al Niño Dios al mundo, y la hasta 
la llegada de los Reyes Magos.
Finalizaron los niños/as de cada curso 
deleitándonos con unos conocidos 
villancicos, vamos, tal como toca en 
esta Navidad.
Fino detalle se tuvo, al regalarle a 
Marisín una bella orquídea, en recuerdo 

de este precioso “Belén Viviente”.
Miren si salió todo bien, que 
hasta nuestro alcalde acudió a la 
representación, hizo un tiempo 
aceptable y este año no se tuvo que 
suprimir, y hasta el “Niño Jesús” se 
portó divinamente (nunca mejor 
dicho), ya que no lloró en todo el 
momento que estuvo en el regazo 
de su “madre”  la Virgen María, y por 
ser tan bueno, su “madre” la Virgen 

María, le dio al final hasta un biberón.
¡Que bonito, todo salió bien!. Desde 
las líneas de nuestro “diariet”, felicito 
a Marisín, niños y enfin, a todos los 
que han colaborado en este “Belén”, 
el cual nos fue llevando poquito 
a poquito, hasta el día 25, día de 
Navidad.
Muchas felicidades y que tengan 
todos unas felices Fiestas de Navidad 
y un próspero año nuevo 2013.

Fotos: Inma Quinzá i Rosa Pastor.

Belén viviente del colegio de la Divina Providencia

 Salvador Quinzá Macip
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Emili Fonollosa

SOCIETAT

Los más pequeños de Vinaròs dis-
frutaron del 26 al 30 de diciembre 
del Parc de Nadal, que un año más 
se situó en el local Voramar de la 
calle San Pascual.
El parc ofreció a sus visitantes dife-
rentes talleres, inflables, una pista 
americana y hasta un photocall de 

famosos, entre otras muchas acti-
vidades.
El Parc de Nadal fue inaugurado a 
las seis de la tarde del día 26 de di-
ciembre por las reinas y damas de 
las fiestas de San Juan y San Pedro, 
acompañadas por el alcalde y edi-
les de la corporación municipal.

Parc de Nadal

Fiel a la tradición Papá Noel llegó 
a la ciudad de Vinaròs para recibir 
directamente de los niños y niñas 
de la ciudad las cartas en las que le 
indican aquellos juguetes y deseos 
que esperan recibir durante la 
noche de Navidad.
Papá Noel realizó su aparición 
en el Auditorio municipal donde 
ya le esperaban decenas de 
pequeños acompañados por sus 
padres. Uno a uno han empezado 
a pasar por los brazos de Papá 
Noel acompañados por una de sus 
pajes que les ayudaba a acercarse 
a tan mágico personaje.
La edil de Fiestas, Carla Miralles, 
y el edil de Cultura, Lluís Gandía, 
han estado presentes para darle 

la bienvenida a nuestra ciudad 
acompañados por las Reinas y 
damas de las fiestas.
Miralles ha manifestado “la 
satisfacción de ver como Papá Noel 
se acuerda todos los años de los 
niños de nuestra ciudad y nos visita 
para traernos un poco de ilusión y 
esperanza en estos momentos tan 
complicados para muchas familías 
de nuestra ciudad.”
Tras la recepción a Papá Noel, Mi-
ralles y Gandía se han desplazado 
hasta la plaza Parroquial donde el 
gimnasio Gentsana estaba realizan-
do una actuación dentro del marco 
de la programación de animación 
comercial que viene desarrollando 
la concejalía de Comercio.

La plaza de la Comunió acogió el tradicional belén viviente que cada año 
por estas fechas realiza el grupo folklórico Les Camaraes. Centenares de 
vinarocenses no se lo quisiseron perder y llenaron la plaza Parroquial para 
presenciar este belén que llenó la nochebuena de ambiente navideño.

Fotos del belem a l’església de Sta.Magdalena. Fotos: Aparicio

Vinaròs recibe un año más a Papá 
Noel en el Auditorio Municipal

Belén viviente de Les Camaraes
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Flashmob de Gentsana pels carrers de la ciutat

SOCIETAT

El patge dels reis mags va arribar 
a la seu de la Fundació Caixa 
Vinaròs dijous 20 de desembre 
per la tarde, per atendre les 
peticions dels xiquets i xiquetes 

La XIII trobada de corals escolars celebrada a l´església 
Arxiprestal reuní tres agrupacions corals de tres dels 
col.legis públics i concertats de la ciutat de Vinaròs. 
Cadascuna interpretà tres nadales i es va acabar com 
sempre, amb un cant comú amb totes quatres corals 
interpretant “Blanca Navidad”. L´alcalde Joan Bautista 
Juan, present en l´acte juntament amb el regidor de 

Cultura Lluís Gandia i d´altres edils, va participar en el 
lliurament de plaques a cada coral. Van intervenir per 
aquest ordre les corals dels col.legis Misericòrdia, amb 
Santiago Romero dirigint; Consolació, sota la direcció 
d´Emilio José Salamanca i Assumpció, conduïda per Ivan 
Gauxax. L´organització va anar a càrrec de l´associació 
cultural de la coral de l´Assumpció. 

El patge dels Reis Mags, a la Fundació

XIII Trobada de corals escolars
Emili Fonollosa
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Si, así como reza el titular fue la despedida que 
nuestra ciudad con sus dos parroquias juntas, la de 
La Asunción y la de Santa Magdalena, le ofrecieron 
a nuestro Obispo, monseñor Javier Salinas 
Viñals, cuando el domingo día 23 de diciembre 
se desplazaba hasta Vinaròs para despedirse 
de nosotros. No se quiso tener una ceremonia 
“pomposa”, con órgano y corales, con toda clase de 
entidades, etc.., y así fue mejor.
Para hablarles de nuestro obispo,  recogemos  
una semblanza bastante adecuada, tomada del 
semanal “Vida Nueva” (nº2825), la cual  dice así:
“Benedicto XVI nombró el pasado 16 de noviembre 
al hasta ahora obispo de Tortosa, Javier Salinas 
Viñals, nuevo obispo de Mallorca, sede vacante 
tras el nombramiento de Jesús Murgi Soriano, 
como obispo de Orihuela (Alicante). Salinas nació 
en Valencia en 1948. Cursó estudios eclesiásticos en 
el Seminario Valenciano, recibiendo la ordenación 
sacerdotal el 23 de junio de 1974. Es doctor por la 
Pontificia Universidad Salesiana de Roma. Entró en el 
colegio episcopal en 1982 cuando le fue encargado 
el obispado de Ibiza. En 1987, fue trasladado a 
Tortosa. En la Conferencia Episcopal Española (CEE) 
es el presidente de la Subcomisión Episcopal de 
Catequesis desde 1999. También es miembro del 
Consejo Internacional para la Catequesis.
En la misa de las 12 de la mañana, la cual se quiso 
fuera la misma que se realiza cada domingo, la de 
los niños y niñas de primera comunión, nuestro 
obispo disfrutó y hasta se emocionó con la misma. 
Fue oficiada por nuestro obispo y concelebrada 
por mossen Emilio Vinaixa, Cristóbal Zurita, 
el Padre Esteban, mossen José Sales, Redento 
Conesa, Marcos Gascón y mossen Juan y Florencio.   
Nos decía en su homilía, que los niños y las niñas son 
los futuros católicos del día de mañana. Agradecía 
la atención y el cariño que se le ha tenido y que el 
ha notado durante estos 15 años, en que ha estado 
como pastor entre nosotros. También agradeció 
estando el Sr. alcalde presente, acompañado de 
varios concejales de nuestro ayuntamiento, el 
buen trato que había recibido de esta corporación 
municipal, al igual que las anteriores. Al finalizar la 

misa se cantó como despedida el “Himne a la Mare 
de Deu de la Misericordia”. Mossen Emilio Vinaixa, 
le hizo entrega en nombre de la Iglesia de Vinaròs, 
de un cuadro conmemorativo del 4º centenario 
de la llegada de la reliquia de San Sebastián a 
Vinaròs. El Sr. obispo, recordaba que ya en Palma 
de Mallorca, el próximo día 20 de enero, también 
celebrará la festividad de San Sebastián, patrono 
de Palma de Mallorca y por supuesto se acordará 
de Vinaròs.
La Federación de Cofradías de Semana Santa de 
Vinaròs, le hacía entrega del primer “Pink” que la 
Federación concede, según acuerdo de acta del 
pasado 21 de septiembre, en agradecimiento 
de lo cercano que ha estado junto a todo lo que 
representa la Semana Santa de Vinaròs.

ENTREVISTA AL SR. OBISPO
Si cuando llegó a Tortosa, le efectuamos una 
entrevista para que nos contara sus proyectos, 
hemos creído oportuno, el preguntarle como 
despedida de la diócesis las siguientes preguntas, 
a las cuales, el ha accedido gratamente:
_Sr. obispo, como pastor nuestro que ha sido 
durante quince años el la Diócesis de Tortosa, 
¿nos podría hacer un breve resumen de su 
estancia en la Diócesis?.
. Tal como le he vivido yo, ha sido vivir una 

experiencia de vida diocesana, como de una gran 
familia, en el sentido de una cordialidad, una 
relación, e incluso cuando ha habido un conflicto 
o una dificultad, siempre ha habido un nivel de 
comunicación, que ha permitido vivir mi etapa de 
una manera familiar.
_Que nos diría a nuestra ciudad y a sus gentes.
. Pues que Vinaròs es una ciudad, una realidad 
humana con mucha vitalidad, muy abierta, muy 
sensible, y por lo tanto con un alma muy, dijéramos 
artista, de creatividad, y muy dispuesta para la 
intercomunicación.
Yo os diría en este sentido que continuarais, porque 
la fe tiene una dimensión de ánimo, de impulso, y 
esto, pensar que la fe cristiana ilumina esa forma 
de ser. Pero también se tiene que mirar de otra 
dimensión que se tiene que cuidar, profundizar 
en las razones, es decir, en el fundamento. Por lo 
tanto, en una formación adecuada, mas intensa, y 
una capacidad también de hacer aquellas obras de 
gran continuidad, como en el mundo educativo, en 
la formación de los niños, etc. Todo esto demanda 
una atención particular.
_Finalmente Sr. obispo, ¿se ha encontrado Vd. a 
gusto entre nosotros?.
. La verdad es que siempre me he encontrado 
muy a gusto entre vosotros, ya desde el principio. 
Al ser Vinaròs una ciudad muy abierta al mar, 
y como a mi me gusta tanto el mar, y también 
porque vuestras tradiciones religiosas, las cuales 
tenéis tan arraigadas, como las celebraciones de 
Sant Sebastiá, la Mare de Deu de la Misericorida, 
la Semana Santa, etc. manifiesta un cristianismo 
popular de la calle, de la expresión de la fe, de una 
hermandad y de una fiesta, la cual a mi me resulta 
muy cercana.
-Pues por mi parte Sr. obispo, le doy las gracias 
por la cantidad de veces que me ha atendido 
cada vez que se lo he solicitado. Le deseo una 
grata estancia en su nueva Diócesis de Palma 
de Mallorca, en la cual, transcurridos los años, 
seguro que también la van a querer tanto, como 
le hemos querido a Vd. aquí en nuestra Diócesis.

Salvador Quinzá Macip.

www.vinarosnews.net
www.vinarosnews.net

Seguiu al Vinaròs.News 

Sencilla despedida del sr. Obispo
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En aquestes dates ens ha deixat l’historiador 
Carlos Catalán Font. Integrant de la junta de 
l’Associació Cultural Amics de Vinaròs, 
Catalán ha sigut autor d’obres d’interes com 
“Vinaròs en el contexto de los siglos XVI al 
XIX” o “Cerámica histórica de Vinaròs”.
L’any 2011 el jurat del Premi de periodisme 
cultural Manuel Foguet  va decidir per 
unanimitat atorgar-li en la seua IV edició 
el premi per la seua tasca de difusió del 
patrimoni en la premsa local. 

Carlos , allí donde estés ,solo quiero 
decirte que quisiera haberme 
despedido de ti ,o mejor aún, 
quisiera que no te hubieras ido.
Yo intenté darte mis brazos , mi 
fuerza ,mi compañía y mi corazón, 
y ahora siento que no estés con 
nosotros .Después de ver como  
Montse ,Elena y  Laura te cuidaban 
,pensaba que sería suficiente 
para curarte ,ellas hicieron lo 
posible ,admiro la forma en que te 
cuidaron.
A partir de ahora serás tú el que nos 
ayudará a caminar porque siempre 
irás con nosotros  y seguro que 
sabrás  guiarnos paso a paso.
¡Que la tierra no pese sobre ti!
¡Vivirás en nuestros corazones!
                                                                                                                                      
Nabu Maiga

La família 
Catalán-Prades 

agraeix les mostres de condol de 
tothom. Tanmateix, traslladem el 
nostre agraïment al departament 
d’Oncologia del l’Hospital Provincial 
de Castelló, en especial a la unitat 
d’atenció domiciliaria de Vinaròs. 

www.dofoidoro.com

O R O  &  I N V E R S I Ó N

VENEM OR D’INVERSIÓ
ALTA LIQUIDITAT SENSE PENALITZACIONS
I SENSE CONDICIONS ADDICIONALS

Lingots certificats i encunyats. 
Des de 25 grams fins a 1.000 grams.

C/ Sant Cristobal 4, 12500 Vinarós • Tel. 964 454 333 
C/ Gaspar de Portolà 1,  25600 Balaguer • tel. 973 448 498 
C/ Major 5 , 25007 Lleida • tel. 973 242 201

Avda. Catalunya 13, 25002 Lleida• tel. 973 273 221 
C/ San Joan 17,  25300 Tàrrega • tel. 973  501 642 

“Una inversió 
amb garantia”

CULTURA

ANUNCIA'T al

964 450 085

Ens deixa l’historiador 
Carlos Catalán 
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En 2011 el gobierno PSOE-PVI presupuestó 38.000 euros para 
ayudas a becas de libros; para el año 2013 el PP ha presupuestado 
65.000 euros para esas ayudas.

Para el año 2013 el gobierno municipal del PP ha incrementado 
hasta los 170.000 euros las prestaciones económicas de emergencia 
para las familías más necesitadas.

Incrementamos hasta llegar a 65.000 euros las subvenciones a las 
ONG de la ciudad.

Seguiremos destinando 60.000 euros al programa de Menjar a 
Casa que ofrece la comida a 50 personas todos los días del año.

Destinaremos 30.000 euros para potenciar las campañas 
comerciales y así seguir ayudando a un sector clave para nuestra 
economía. 

La campaña de desratización, por primera vez, se realizará en 
toda la ciudad y no solo en el casco urbano, lo que supondrá una 
inversión de cerca de 24.000 euros.

Las ayudas al transporte escolar alcanzarán los 105.000 euros. 

Más de 110.000 euros para subvenciones a entidades deportivas 
para fomentar el deporte base entre los más jóvenes.

Invertiremos 125.000 euros en el mantenimiento de los caminos 
rurales.

Un presupuesto 
pensando en los vinarocenses
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− Bloc-Compromís proposa augmentar la partida de comerç. El 
qual va fer que Vinaròs siga referent en la comarca, apostant pel casc 
històric comercial, el mercat municipal i no per les grans superfícies. 
Ajudem a ampliar aquesta oferta, ajudem a facilitar l'obertura de 
locals en altres carres i places del nostre poble, ajudem als restaurants 
i bars que fan que vinga gent.

− Què fa el PP ... retalla un 14% en la partida de comerç.
− Bloc-Compromís proposa fomentar promociona la nostra 

cultura. Un altre dels sectors que s'ha d'apostar fermament per a 
natros es la cultura. Posar en valor allò que els nostres avantpassats 
ens han deixat, Poblat Ibèric, el que queda del convent de St. Francesc, 
l'Ermita, els edificis renaixentistes, el port, les cales, les tradicions, l'oci 
i les festes son reclams per a que la gent vinga a Vinaròs, i si ve ens 
coneix i això porta riquessa al poble.

− Què fa el PP ... retalla un 40% en la partida de cultura.
− Bloc-Compromís proposa ajudar als sectors de l'Agricultura i la 

Pesca. Vinaròs ha segut mariner i llaurador abans de tota la voràgine 
del TOTXO, sectors que ara no passen per bons moments però no 
per això s'han d'abandonar. Un port de gran calat i una llotja amb 

gran quantitat de captures de peix en molts Kilòmetres, fa que 
des l'ajuntament ens aprofitem i donem difusió. Gran varietat de 
mandarines i tarongers, oliveres i garrofers, així com el paratge de 
Soterranyes fa que facilitem les coses a les famílies que viuen del 
camp i de la mar.

− Què fa el PP ... retalla un 17% en la partida d'Agricultura i Pesca.
− Bloc-Compromís proposa ajudar als sectors turístics. Vinaròs 

com a capital de comarca s'ha consolidat com un poble de serveis, 
amb una excel·lent oferta turística de platges, cales, gastronomia, 
oci i tranquil·litat per a passar unes setmanes gaudint del clima i el 
bon tracte a les persones que ens visiten, donar a conèixer el nostre 
poble, la nostra comarca i les nostres virtuts com a poble es el que 
s'ha de fer.

− Què fa el PP ... retalla un 20% en la partida de Turisme.

Des de Bloc-Compromís de Vinaròs pensem que en temps en dificultats 
econòmiques aquest sectors son els que hi ha que potenciar, ampliar i 
promocionar ja que son motors econòmics de sempre del nostre poble.

FEM LA POLÍTICA AL REVÉS

QUÈ PROPOSA BLOC-COMPROMÍS PER AL PRESSUPOST DEL 2013?
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Esquerra Verds Vinaròs

El circ de la vida

Associació de veïns Migjorn

www.avmigjorn.org

(4) Prosigamos con otras 
cuatro, de las 25 prioridades…    

…del PP, todas incumplidas y sin visos de cumplir 
ninguna en lo que les queda de mandato.

13.- Auspiciar la puesta en marcha de una 
nueva zona de ocio nocturno en espacio 
urbano evitando las molestias a los residentes 
más cercanos: Un punto que compartimos 
que el PVI incluso ha llevado como propuesta 
electoral en campañas anteriores, incumplido y 
olvidado por los actuales dirigentes del PP que 
tampoco hacen nada para acabar con el cierre 
y desaparición de los locales de ocio nocturno 

que tanta vida han dado a nuestra ciudad 
durante tantos años, hasta el punto de presentar 
el derribo del local del Hangar como un éxito de 
su gestión y ocultarlo como síntoma claro de 
decadencia. 

14.- Construcción y puesta en marcha de la 
ampliación del IES José Vilaplana: Año tras año, 
y ya son demasiados, los barracones provisionales 
hoy ya son permanentes y sin visos de que la 
prometida ampliación les ponga fin. Cuando el 
PVI gobernó, el PP tuvo la excusa del contencioso 
sobre los terrenos para la ampliación, haciendo 
mucha leña a cuenta de ello. Pese a sus trabas, a 
mediados de la legislatura pasada resolvimos el 
problema y pusimos los terrenos a disposición 
de la Consellería sin que entonces hicieran nada 
ni ahora tampoco ¿Cuánta leña podríamos hacer? 
Pero no somos como ellos, no haremos leña, pero 
exigiremos que cumplan el compromiso.

15.- Construcción y puesta en marcha del 
colegio de Infantil y Primaria Jaume I: Más de lo 
mismo, pero mucho más, porque esos terrenos 

los pusimos a disposición de la Consellería 
mucho antes que los del Vilaplana. Pese a contar 
entonces con la predisposición de Francisco Baila, 
antes y durante su etapa como Director General 
de Centros de la Generalitat, el hecho de que 
en Vinaròs gobernáramos políticos no del PP 
hizo que el Jaume I, alojase y aún esté alojando 
a los alumnos en barracones. Con un Paco Baila 
retirado de sus responsabilidades y pese a tener 
un alcalde del PP, nada va a hacer la Consellería 
para cumplir este compromiso tan antiguo. Este 
colegio no se construirá.

16.- Puesta en marcha de una nueva Escuela-
Taller. No dicen donde y menos cuando. El segundo 
año de mandato de Javier Balada, como no éramos 
de los suyos, rechazaron la continuación de la 
Escuela Taller que restauró la Ermita y luego hasta 
en cuatro ocasiones nos negaron otra para la 
restauración del Molí de Noguera, el edificio más 
antiguo de Vinaròs que, aún con el arreglo del techo 
del plan Camps hoy continua degradándose, pese 
al dinero que costó su adquisición.

Encara dubtes quina força és la que
donarà la cara per totes i per tots?

Senyores i senyors. D'aquesta manera el director 
del circ presenta el seu espectacle perquè les 
persones que han pagar sàpien el que van a veure. 
El problema és que a nosaltres els ciutadans en 
aquests moments ens tenen per “basurilla” doncs 
sols heu de veure la quantitat de manifestacions 
que s'estan portant a terme i totes elles amb sentit 
comú. S'estan carregant la sanitat que era pública, 
universal i gratuïta i  ara acabarem pagant, a més 
a més de la recepta, pràcticament tot. Ara si has 
de comprar-te una cadira de rodes i qualsevol 
despesa sanitària també has de buscar-te les 
perres que si no ho tens clar.  I no parlem de la 
llei de la dependència que gràcies a les sucoses 
retallades del tot poderós, estan rebaixant totes 
les prestacions i llevant subvencions, campi qui 

puga, i per completar el panorama aquest mes 
la llista de l'atur ha pujat un poc més i segueix 
costa amunt. La gent jove és la més nombrosa 
d'aquestes llistes  per poder viure i treballar molts 
marxen fora, a l'estranger, i aquí els que queden i 
viuen en parella cada vegada es plantegen molt 
més el tenir descendència i amb aquesta situació 
ja vorem que passa d'aquí uns quants anys, qui 
treballarà?. La neteja l'estan fent tant gran que 
sols quedaran vells vivint o malvivint, amb un 
país amb ma d'obra estrangera, barata i sense cap 
dret ni futur.  I ara parlem de pensions. Tant que 
el PP va protestar quan el PSOE les va tocar, ara, 
aquests que tant protestaven no ens les congelen, 
no, ens les rebaixen, cada dia cobren menys, o es 
creuen que els vells són tontos. Quina cara dura 

que tenen. No les revaloritzaran d'acord amb l' 
IPC (2,9%) , així en 2011 ja varen perdre poder 
adquisitiu, ara al 2012 el tornen a perdre i el 2013 
tampoc s'escaparà. Aquest any ha estat un continu 
amb un atac frontal a totes les classes populars, 
reforma laboral, copagament, IVA, retallades a 
la dependència, taxes judicials. Reformes d'un 
govern mentider que ens fa pagar als més dèbils 
i desfavorits entre els que també s'inclouen milers 
de pensionistes. Ens ho fan pagar per donar-ho als 
bancs i als defraudadors. Ens retallen a nosaltres i 
no a ells, dos, tres o més sous, dietes, cotxes oficials, 
... Ens ho lleven i no ho fan  a polítics corruptes, 
banquers i empresaris sense escrúpols,  quants n'hi 
ha a les presons??... Fins quan, fins quan ho hem de 
consentir? 
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Nadals sense burra ni bou

Esquerra 

Unida 

OPINIÓ 

A.C Amics de Vinaròs

Recordeu que els articles d’opinió han de tenir alguna relació 
amb Vinaròs i no poden excedir les 25 línies a cos 12 en lletra 

Times New Roman. 

Ens els poden enviar a:
diariet@vinaros.org

Nota 
del Consell de Redacció

El Consell de Redacció del Setmanari Vinaròs informa que 
a partir d’esta setmana –inclosa- els articles d’opinió no es 
corregiran. Es publicaran tal com s’entreguen.

En respuesta a “Historia de una gran injusticia”

És el desig d´Esquerra 
Unida de Vinarós que 
hagesen passat unes 

bones festes de Nadal,encara que hagesen sigut 
sense la burra i el bou.
 Son dies estos de bones paraules i suposem 
que també de bons desitjos. Solidaritat, frater-
nitat, justicia,pau… Parlem de valors més que 
importants,basics per a cohesionar una societat 
que per altra banda está ofegada i cansada d´una 
clase politica que no es mereix.
Des d´Esquerra Unida no creguem en paraules que 
fá décadas venim sentint pels mateixos que les 
buiden de contengut i pervertixen el seu sentit.
Som conscients de la poca força representativa 
que tenim a Vinarós peró no permetrem que 

ningú pose en dubte el nostre treball,les nostres 
propostes i la nostra coherencia  en cadascun de 
les nostres iniciatives.
A Vinarós som oposició, sense  representació mu-
nicipal peró oposició. Utilitzem tots els mitjans a 
la nostra disposició per a fer arribar a la ciutadania 
els nostres argumnts,idees,propostes i proyectes.
Diem les coses clares perqué no tenim res a ama-
gar. Treballem per Vinarós i per a Vinarós.
Ja es hora que la gent reflexione,tant del govern 
que tenim al poble com el de l´ Generalitat,i més ara 
que el PP esta carregant-se els serveis públics basics. 
L´educació i la sanitat son dos eixemples clars. 
Sols cal recordar que el nou Conseller de Sanitat 
fa tres mesos amenazava en denunciar el Consell  
si no li pagaba el deute que tenia amb la seua 

empresa de sanitat privada. Aci val tot, peró estem 
nosltres, i cada cop més moviments socials per a 
dir que NO.
Els valencians que darrerament eixim al carrer per 
a cridar prou de corrupción en els nostres dirijents i 
en defensa d´una educació, una sanitat i una justicia 
públiques,universals i gratuites, hem de canatlizar 
eixe desig en una alternativa Valenciana, unitaria i 
progresista, al Pais Valenciá i obviamente a Vinarós, i 
eixa alternativa te un nom, ESQUERRA UNIDA.
Aixi, vos desitgem, un any ple de canvis i d´esperança 
i un esperit reivindicatiu per a que no ens lleven 
més coses, ni la burra ni el bou ni uns ideals que ens 
donen forces per a combatre tanta injusticia com la 
que permet i alienta el Partit Popular.

                                                    “ BON AYN A TOTS “

Ante el escrito “Historia de una gran injusticia” firmado 
por Amparo Salvador Mínguez (Directora de Cáritas 
Interparroquial de Vinaròs) y publicado en el pasado 
número de esta publicación, desde la Associació 
Cultural Amics de Vinaròs nos vemos en la obligación 
de aclarar los puntos que se detallan y los juicios de 
valor que de ellos se derivan. No lo hacemos con el 
ánimo de iniciar polémica alguna sino porque nuestros 
más de 300 socios merecen una explicación, ante una 
versión de los hechos que no responde a la realidad 
y que podría provocar una interpretación errónea de 
nuestra manera de proceder.
Efectivamente, tal y como explica la señora Salvador, 
desde Amics de Vinaròs se la consideró para entrar a 
formar parte del Calendari de Dones Vinarossenques 
que anualmente edita la entidad, con el ánimo de 
plasmar las vivencias de mujeres de nuestra ciudad 
que destacan por aspectos como su trayectoria 
profesional, dedicación social o cultural. Nos pareció 
interesante el papel de la señora Salvador, por su 
labor al frente de Cáritas y se le invitó a aparecer en 
este calendario, con un texto en el que explicaba 
aspectos de su biografía personal y su implicación  
en el loable proyecto de la ONG que dirige. La señora 
Salvador aceptó la invitación pero con la condición 
de que su texto tenía que ser en castellano, cuando 
la totalidad del calendario se edita en valenciano. La 
junta de la entidad trató la cuestión y se decidió por 
mayoría que, por una cuestión de coherencia, toda la 

publicación debía salir a la luz en la misma lengua: el 
valenciano, pese a existir un lamentable precedente 
motivado por un error, en el calendario del año 
pasado. Se volvió a invitar a la señora Salvador a que 
su texto apareciera en valenciano, ofreciéndonos 
incluso a traducirlo, y su respuesta fue que “o 
castellano o nada”, dando como motivo de peso que 
sus familiares turolenses no iban a entender el texto. 
Nadie la ha discriminado por razón de lengua, como 
la señora Salvador asegura, sino que ha sido ella la 
que se ha autoexcluido, intentando imponer a una 
entidad cómo deben ser los textos que edita.  
Habla la señora Salvador de que Amics de Vinaròs ha 
privado a la sociedad local de conocer, a través de su 
escrito, cómo trabaja la entidad que representa y que 
la hemos despreciado, rechazado y excluido. Nada más 
lejos de la verdad. Ha sido ella quien ha despreciado la 
oportunidad de dar a conocer a los numerosos vecinos 
de Vinaròs que, a día de hoy, ya tienen el calendario 
colgado en sus casas, la encomiable labor de Cáritas 
Vinaròs. Si realmente le hubiera interesado difundir 
la actividad de su entidad, ¿no hubiera aceptado 
aparecer en cualquier idioma? 
Se acusa a Amics de Vinaròs de discriminar por 
cuestión de lengua y realizar tal afirmación es mostrar 
una ignorancia supina sobre la actividad de nuestra 
entidad. Por citar sólo lo que realizamos durante un 
año: salen a la luz del orden de cuatro publicaciones 
de la Biblioteca Mare Nostrum, dos revistas Fonoll, se 

organizan congresos, coloquios y presentaciones de 
libros y todo ello con una alternancia exquisita entre 
el castellano y el valenciano. El que publica o realiza el 
coloquio elige la lengua en la que quiere expresarse 
pero, claro está, siguiendo unos criterios de mínima 
coherencia textual. Obviamente no encontrarán 
entre nuestras colecciones –ni entre las de ninguna 
institución seria- una publicación escrita en un 
idioma en la que, por citar un ejemplo, el índice o el 
prólogo aparezcan en otra lengua. 
Por último, es oportuno recordar que Amics de Vinaròs 
es una entidad nacida hace 36 años para defender la 
cultura de nuestra localidad, recordar sus orígenes 
a través de la Historia, salvar del olvido aquello que 
conformó la identidad de nuestros antepasados 
y germinar, entre las generaciones que llegan, el 
respeto a lo nuestro. Y tal como recogen los Estatutos 
de la entidad, lo nuestro es también la lengua –el 
valenciano, el vinarossenc, el tortosí o el catalán, 
como prefieran llamarlo, que todos nos entendemos-. 
A nadie se le escapa que, en la sociedad en la que 
vivimos, nuestra lengua sufre todavía una situación de 
desventaja respecto al castellano y su difusión, a través 
de publicaciones y actos culturales, ha de servir para 
que su uso esté plenamente normalizado. Por eso, 
en el fondo, esta crítica ha servido para reafirmarnos 
y convencernos de que quien quiere desunir, con la 
lengua como excusa, es quien ignora y no respeta las 
señas de identidad propias del lugar en el que vive. 
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Andrés Albiol

Marrajeros con sus capturas de pez espada

Recaló el buque de saneamientos marítimos tipo ganguil  'Marta Andrea'

Placentero mar de Año Nuevo 
Si los días laborales en las navidades en que se faenó resultaron con 
unas aguas tranquilas, el 2013 comenzó aún mejor y toda la flota de las 
distintas modalidades pudo operar normal en los diversos caladeros 
de nuestro litoral. Así que durante este periodo de dos semanas la 
producción fue buena.
La pesca de arrastre capturó gran variedad de pescados y mariscos con unas 
cotizaciones en lonja de langostino de 28 a 38 €/Kg. (según día y calidad),cigala a 
31, calamar de 10 a 24, pescadilla de 6 a 12, gall a 17, miseria a 9, salmonete de 6 a 
9, peluda de 7 a 8, rape de 4 a 8, caracol a 14, boquerón de 2 a 5, galera a 4, aranya, 
móllera, burros y cintas de 3 a 4, pulpo blanco, bacaladilla, jurel y rubios de 2 a 3, 
sardina de 1 a 2, caballa a 3, pota de 4 a 5 y morrallas de 3 a 4.
El cerco ha comenzado el segundo y último mes de veda.
Las barquitas de los artes menores unas pocas calan los trasmallos cerca de la costa 
para pillar sepia de 9 a 10 €/Kg., y mabre a 7. La mayoría se dedica al lenguado, 
siendo sus extracciones buenas. Se valoraban de 18 a 21 €/Kg., el rombo a 22 y la 
raya a 6. Unos pocos atrapan pagel de 4 a 15, palometa a 5, sorella a 3 y bonito 
a 4. Y varios xarciers se han dedicado a pescar langosta por las Columbretes, para 
subastarlas hasta 64, bogavante a 3, gallineta a 21, pagre a 20 y corva y mamona a 4.
El palangre capturó con anzuelo cerca del litoral lubina de 19 a 27 €/Kg., dorada de 
5 a 24, dentón a 22 y congrio a 2.
La marrajera desembarcó mucho pez espada de 6 a 9 €/Kg., atún rojo a 14 y 
bacoreta a 4. 
Y la recolecta de pulpo roquero con cadufo se vende de 4 a 8 €/Kg.

Ecos de Mar; ‘El pescado, indispensable para 
una salud de hierro’. 
Desde hace varios años asociaciones de Productos de la Pesca como Conxemar, 
organizan congresos en colaboración con el Ministerio de Pesca y Alimentación, 
para hablar sobre Pescado y Salud Hoy. En estos encuentros queda patente la 
necesidad de fomentar el consumo de pescado, por ser beneficioso para la salud, 
y en este sentido se pronuncian profesores de Epidemiología y Nutrición de la 
Universidad de Harvard y asesores del gobierno norteamericano en materia 
alimentaria, asegurando que hay pocas cosas que favorecen tan claramente la salud 
como el consumo de pescados. En un último trabajo científico, se publicó un estudio 
demostrando que consumir pescado 2 veces por semana, aumenta la protección 
contra el infarto de miocardio y reduce el riesgo de muerte coronaria en un 36% 
y de mortalidad genérica en un 17%. Los ácidos del pescado presentan ventajas 
claras para la población con problemas de arritmia, tensión arterial o trombosis. 
Últimamente, a causa de su consumo, aparecen evidencias de sus propiedades para 
contrarrestar otros problemas como el asma, la artritis reumatoide, la depresión, la 
diabetes, las enfermedades cognitivas, o el cáncer de próstata. Ni que decir que la 
mujer embarazada tiene que comer pescado durante la gestación, ya que potencia 
el crecimiento del feto, además de favorecer su desarrollo cerebral.
A final, animaron a promocionar el pescado desde la infancia para que todos ‘los 
niños disfruten y se acostumbren a comerlo toda la vida’.

És de la classe d'algues terrosses i de l'orde de les fucals. Gran 
part de la vegetació en les costes rocoses mediterrànies està 
constituïda per moltes espècies d'este tipus d'algues.
El seu nom científic és Cystoseira barbata.
És un gènere amb un tal·lus recte, arbori i consistent. A vegades 
per unes quantes tiges dreçades d'on ixen branques. Sol tindre 
xicotetes vesícules aèries per a mantindre erectes en el corrent 
marina. L'aspecte pot canviar segons exemplars. Els receptacles 
es troben en els extrems de les últimes ramificacions. Gran part 
de l'any només la tija és vivaç.
El seu grandària màxima és de 40 cm. d'altura.
És de color terrós olivastre groguenc. 
Com les algues la seua alimentació és autrófoga. Realitzen el 
procés de fotosíntesi, per a això capten l'energia de la llum i 
fabriquen substàncies com a sucres, proteïnes, greixos, amb 
l'ajuda de l'anhídrid carbònic i sals minerals que hi ha en l'aigua 
del mar. 
Preferix fons durs del litoral rocós sotmés a les marees per a fixar-
se i és més comú fins als 30 m. A la primavera és més massiu. Al 
final del període vegetatiu pot estar cobert de macrofauna.
Al ser un alga terrosa pot ser recol·lectada per a aprofitar 
substàncies que conté, ja que segons llocs, poden haver adquirit 
importància econòmica. Entre elles la indústria colorant, tèxtil, 
sabons, farmàcia, paper, iode, etc. I també com a abonament i 
aliment d'animals.
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La Nit de Nadal, a les 19 hores es va 
donar el tret d'eixida a una nova edició 
de la Volta a Peu de Nadal, organitzada 
una vegada més pel ¨CLUB ESPORTIU 
AIGÜES DE VINAROS, en esta ocasió es 
van superar totes l'espectatives quant 
a participació, ja que van finalitzar la 
carrera 170 corredors, sent els guan-
yadors de la mateixa, Javhé Fernández 
i Carla Masip que van ser obsequiats 
amb un pernil. Va haver-hi entrega de 
camisetes, gentilesa dels colaboradors, 
ORTO-ROCA de VINAROS i EVASSION 
RUNNING   i sorteig d'un altre pernil 
entre els participants.

Campionat Provincial Absolut
Dissabte passat es va celebrar en les 
pistes d'atletisme de Castelló el Cam-
pionat Provincial absolut de pista 
coberta. El matí va començar amb la 
prova de 5 km. marxa, la nostra repre-
sentant, Laura Estevan va eixir amb el 
cap de carrera i va mantindre el ritme 
fins al desenllaç a 2 voltes del final, el 
seu temps va ser de 27'50”, marca per-
sonal i subcampiona. A continuació 
Elka Sanz va fer una eixida nul·la en 
els 60 ml i va ser desqualificada, Ale-
jandro González, va acabar 1r de la 
seua sèrie i es va classificar per a la fi-

nal del 60 ml, quedant subcampió en 
la final amb una millor marca personal 
de 7”31 seg, Maite Serrat, va efectuar 
un magnific 60 ml i va quedar 3a de la 
seua sèrie amb un temps de 9”17 seg, 
però no va aconseguir passar a la final, 
en el concurs de Salt d'Alçada Daniel 
Adell va botar 1,45 mtrs quedant en 
5t lloc i Alex Llorach, debutant, amb 
un millor salt d'1,55 mtrs, va acabar en 
un 4t lloc.
El repte d'Elka Sanz va ser acabar 
el 400 ml, finalitzar esta dura prova 
amb una millor marca d'1'07” i acabar 
1a. En salt de llargada, Maite Serrat 
va fer marca personal al botar 3,78 
mtrs i en la carrera de 1500 ml, Carla 
Masip, 1a i Campiona provincial, va 
anar volta després de volta com una 
piconadora marcant els ritmes esta-
blits per a aconseguir el seu objectiu 
que no era un altre que la mínima per 
al CPT D'ESPANYA  i el aconseguí en 
un temps de 5'02”, la mínima és 5'05”. 
Antonio Adell i Jordàn Llorach debu-
tants en 1500 ml aconseguixen fina-
litzar en 6t'amb 4'50” i 4t'amb 4'34” 
respectivament, tota una gesta per 
al triatleta i gran fondiste, “Puchi”, del 
Club Esportiu Aigües de Vinaròs.
ENHORABONA A TOTS.

Diumenge passat 9 de desembre 
va tindre lloc el III Marató Ciutat de 
Castelló 2012. L'organització de la ca-
rrera va anar a càrrec de l'Ajuntament 
de Castelló amb la col·laboració del 
Club Atletisme Running Castelló. 
Els atletes kenyans i etíops partien 
com a favorits i es van complir els 
pronòstics ja que el guanyador de 
la prova va ser el Kenyà SIMON KA-
MAMA MUKUN amb un temps de 
02:11:32 i en dones, la guanyadora 
va ser la Kenyana LEAH JEROTICH 
amb 02:42:14, però els maratonians 

no van poder superar el rècord de la 
prova que va aconseguir Carles Cas-
tillejo en l'edició anterior   02:10:08,   
Temps que el va proclamar Campió 
d'Espanya i li va donar passe directe 
a les Olimpíades de Londres.
Les xifres parlen per si soles: 2.021 
atletes van prendre l'eixida i els que 
van completar el recorregut van ser 
1.707, entre ells 10 vinarocencs del 
Club Esportiu Aigües de Vinaròs van 
recórrer els 42 km i 195 metres pels 
carrers de Castelló i els resultats van 
ser els següents:

LLOC NOM TEMPS
24 STEPHANE ROCA 2H43'47"
53 VICENTE BELTRAN 2H48'49"

213 JUAN CARLOS FLORES 3H03'20"
214 EMILIO QUEROL FERRERES 3H03'20"
568 GUILLERMO PASCUAL 3H22'44"
635 ANTONIO PLAZA 3H24'49"
636 JUANRAFAEL GONZALEZ 3H24'55"

1079 JOSE MIGUEL FABREGAT 3H43'34"
1199 JUAN VICENTE BELTRAN "KAIKO" 3H49'45"
1507 MARIA VALLS BARBERA 4H10'39"

Mª Jesús Pablo-Club Esportiu-Aigües de Vinaròs

El Ayuntamiento de Vinaròs  realizó el pasado 21 de diciembre 
un reconocimiento a los méritos deportivos de diferentes 
deportistas vinarocenses o afincados en Vinaròs que han 
ganado Campeonatos de España durante este año. El alcalde de 
Vinaròs, Juan Bautista Juan, y del regidor de deportes, Lluis Adell, 
reconocieron el esfuerzo de pequeña Alba Ciurans, campeona de 
España en aparatos y en general -dos modalidades de gimnasia 
rítmica- en Castelló, hasta Manuel Miralles “El Barrendero”, que 
el pasado día 8 consiguió el título de Campeón de España en la 
modalidad de press banca 60 kg. También fueron reconocidos 
Jorge Navarro campeón España en la modalidad de 60 kg., 
barra y Josu Inoue, en la modalidad de fuerza y resistencia junior. 
Además, se hizo un reconocimiento especial a Constantin Nikita, 
que reside en nuestra ciudad, con un currículum deportivo que 
incluye numerosos campeonatos de España de press banca.  
Adell ha remarcado que este deportistas se convierten “en un 
referentes para los jóvenes vinarocenses que ven reflejados sus 
ideales deportivos”.

El Ayuntamiento realiza un reconocimiento al mérito deportivo de deportistas 
vinarocenses que han logrado un Campeonato de España 

El alcalde, Juan Bautista Juan, y el edil de Deportes, Lluis Adell, realizaron la entrega de de placas en reconoci-
miento al esfuerzo deportivo

X. Flores

III Marató Internacional de Castelló

Volta a peu 
de nadal 
2012

ATLETISME.  Club Esportiu Aigües-Vinaròs
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Gaspar Redó

Emili Fonollosa

FUTboL.  Campeonato Veteranos Catalunya Sud

Liga  Veteranos Amposta 
0 1

Vinaròs

Un partido en donde el Amposta desde el 
primer minuto de partido impuso un ritmo 
muy fuerte queriendo llegar a la portería 
del Vinarôs, pero este  con una defensa muy 
bien situada y el guardameta muy seguro 
en todas sus intervenciones,  empezaron a 
desquiciar a los locales. Así poco a poco el 
Vinarôs iba ganando terreno y empezaba 
a controlar el juego, llegando al descanso 
con el 0-0. El segundo tiempo empezó 
igual con una presión del Amposta que 
veía como se le terminaba el tiempo y no 
podía marcar y cuando tuvo tres ocasiones 
muy claras el guardameta del Vinarós las 
desbarató realizando unas extraordinarias 

paradas. En el minuto “25” una jugada 
bien llevada por el Vinarôs acaba con un 
fuerte disparo de Rubén que introduce 
el balón dentro de la portería, haciendo 
imposible la estirada del guardameta 
local. El Vinaròs se ponía por delante y 
con este resultado se hizo más fuerte en 
el medio campo y en defensa, realizando 
un esfuerzo físico por parte de todo el 
equipo ya que el Amposta lo intentaba 
y lo intentaba   sin dar respiro. Al fina el 
colegiado pitó el final del encuentro y el 
Vinarôs una semana más se llevo los tres 
puntos, tres puntos que hacen que se 
coloque en el primer lugar de la tabla.

El Club Náutico Vinaròs celebró el pasado sábado día  22 de 
diciembre el 3º OPEN DE PESCA CEFALÓPODOS de esta temporada 
y última prueba puntuable para la liga social 2012. A las 8 de 
la mañana se daba comienzo a la prueba con un gran número de 
participantes que querían finalizar la temporada de concursos 
con un buen sabor, reflejado en un gran número de capturas, 
siendo el día fue muy propicio para ello. Se amarraban todas 
las embarcaciones participantes a las 13:00 h. tal y como estaba 
previsto y dando por finalizada la prueba y la temporada. Al final 
de la entrega de trofeos la sección de pesca del C.N.V. ofreció 
un aperitivo a todos los participantes y presentes en el acto, y 
agradeció a todos los participantes y entidades comerciales su 
colaboración durante toda la temporada.
Agradecer la colaboración de las entidades comerciales:  Interiors 
Mobiliari, Cominsa Agraria, Luis Guarch E Hijos, Fustes Griño, 
Restaurant Náutic, Mármoles Sospedra, Ferretería Martorell, 
Maderas Bas, Mgb Náutica, Rte. Bar Km.148, Restaurante Bergantín, 
Tot Imprès, Davima Rent a Car, Pizzeria Samaruc, Nova Casa, 
Serramart, Náutica Columbretes, Febrer Pascual Cortinatges, , 
Náutica Start, Peugeot Giner-Torres

CLASIFICACIÓN GENERAL de la prueba
 
1º MONIMAR II            Joan Agustench Soriano    9,740 kg
2º MUSOLETA I            Pedro Giner Guzmán         7,370 kg
3º AUDAZ                     Gilberto Ferré Tomás        6,310 kg
 
CLASIFICACIÓN MAYOR Nº PIEZAS
1º MONIMAR II            31 piezas
 
CLASIFICACIÓN PIEZA MAYOR
1º TIBERIADES               2,730 kg

PESCA.  Club Nàutic Vinaròs

La Federación Valenciana de Triatlón 
ha distinguido la página web  foto-
grames.cat conducida por el vinaro-
cense Joaquim Vicent Guimerà, por 
la difusión gráfica que lleva a cabo 
desde hace diez años de esta moda-
lidad deportiva.
Guimerá destacó que la amplísima ga-
lería llega en estos momentos a 478.000 
imágenes, sin dejar de aumentar y son 
ya más de 13 millones las visitas recibi-
das por la web hasta el momento. 
La web recoge una gran cantidad de 

pruebas de triatlón disputadas en es-
tos diez años no solamente en el Baix 
Maestrat sino en el resto de la provin-
cia de Castellón y en la de Valencia. 
Las imágenes han sido habitualmente 
aprovechadas por la propia federación.
El equipo de  fotogrames.cat  se com-
pleta con Miguel Ordóñez, residente 
en Londres y del que hay también en 
la web más de 30.000 fotos variadas 
de sus viajes por el mundo, Patxi Pé-
rez, Dani Miralles, Sergio Fatsini, Ama-
dor Torres, Mateu Beltrán y Laura Soto.

Casi medio millón de fotos de Triatlón

3º Open Pesca Cefalópodos
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Plácida tarde en el Municipal de Vinaròs. Los locales 
lograron una goleada escandalosa en un partido sin 
historia, marcado por las numerosas tarjetas, hasta 
11, en un encuentro limpio, sin incidentes y que 
finalizó antes del tiempo reglamentario, debido 
a las expulsiones que sufrieron los visitantes, que 
acabaron con dos jugadores de campo. 
Los pupilos de Cata acudieron, puntuales, a la cita. 
En el calentamiento se percibía la tensión previa a 
un partido pero también las ganas de hacer un buen 
encuentro ante su afición y demostrar, de esa forma, 
el magnífico trabajo que realizan durante la semana. 
El equipo de Onda, sin embargo, se presentó en el 
pabellón con retraso. El partido estaba fijado, como 
hora de inicio, las 16:00 horas y los visitantes apare-
cieron a las 16:07, víctimas de una mala planificación 
en el viaje hasta Vinaròs, por problemas de logística y, 
sin tiempo para apenas calentar, empezó el partido. 
Los del Baix Maestrat, metidos desde el primer mi-
nuto, lograron controlar el partido desde el inicio, 
tratando de buscar, con constantes combinaciones, 
el desgaste del rival debido a la falta de movilidad de 
sus piernas, dormidas aún del trayecto por carretera. 
Las ocasiones se sucedían a favor de los locales 
pero el portero Sergio logró detener todas las 
acometidas, con paradas, algunas de ellas, de 
mucho mérito. Pero el Vinaròs, pese a no estar 
acertado de cara a gol, no desesperó y Jamal, con 
un disparo seco desde 10 metros, logró abrir el 
marcador en una jugada no exhausta de polémica, 

ya que había quedado un rival tendido en campo 
de los vinarocenses, pero, todo hay que decirlo, el 
jugador local no se percató. 
Con el resultado a favor los jugadores entrenados 
por Cata empezaron a jugar con más ritmo, sin 
perder, en ningún momento, la referencia de la 
portería rival. Y fue así como, al llegar al descanso, 
el marcador reflejaba un corto 5-1, con un goles 
de Pau, Pepe, otro de Jamal y Kevin. Por parte 
de los visitantes acortó distancias Moussam, al 
aprovechar un rechace en el área de Boris, inédito 
en la primera mitad. 
En el segundo acto, ya con el partido prácticamente 
sentenciado, los locales no bajaron los brazos 
y lograron marcar hasta 7 goles más, ante la 
pasividad de la defensa de los de Onda, superados 
en todo momento por sus rivales.
De esa impotencia, por no poder detener el 
poderío ofensivo exhibido por los del norte de 
Castellón, empezó el ‘show’ de Juan, el colegiado 
del partido. En un encuentro marcado por la 
deportividad de los protagonistas, sin faltas 
aparatosas ni enfrentamiento alguno, los visitantes 

sufrieron hasta 4 expulsiones, algo histórico.  
El primero en marcharse a los vestuarios antes 
de tiempo fue el goleador, Moussam. El ‘11’, 
amonestado en la primera parte con una amarilla 
por una falta sobre un contrario, vio la segunda 
amarilla por protestar varias acciones, de manera 
reiterada y, al igual que su compañero Miguel, 
fueron expulsados por reclamar, de manera airada, 
las decisiones del árbitro del encuentro. 
Los del Vinaròs, ante la incredulidad de la afición al 
presenciar el goteo incesante de cartulinas, siguió 
‘a lo suyo’, ampliando la diferencia con otro doblete 
de Jamal y otro gol del cadete Pau, hasta completar 
la goleada con los tantos de Raúl, Javier, Oussama y 
Pepe, de nuevo. 
El partido, sin más emoción que la de saber cuántos 
goles iban a encajar los jugadores de Javier Robles, 
concluyó a falta de poco más de dos minutos, 
cuando el colegiado, Juan, tras expulsar a Sergio y 
Daniel por acciones similares a los dos anteriores, 
daría por finalizado el mismo, puesto que el 
reglamento no permite competir a un equipo con 
dos jugadores de campo.

El  passat cap de setmana, 22 i 23 de desembre, es va 
celebrar a la piscina de Sagunt la Lliga Autonòmica 
de Clubs de  2ª Divisió, en la que va participar el  
Club Natació Vinaròs, amb un total de 20 nedad@
rs: Manolo Beltrán, Alberto Castañeda, Joel Segura, 
Héctor Segura, Jesús Sancho, David Miranda, Joan 
Ferrer, David León, Xavier Bordes, Martí Segarra, 
Silvia Barranco, Ana Roca, Pilar Palmeiro, Anna 
Ibáñez, Ana Lleixá, Aroa Guadix, Laia Casanova, 
Laia Albiol, María Compte, Llucia Jaime.
Després de que l’any anterior es va baixar de 
categoria, es presentava una competició amb 
moltes expectatives per a aconseguir de nou 
l’ascens i demostrar que el lloc del nostre club 
tornava a ser la Primera Divisió Autonòmica.
El començament en la primera jornada no podia 
tindre més bones vibracions per als nostres 
interessos, arribant a la fi de la segona sessió amb 
una diferencia substancial de més de 100 punts 
respecte del segon classificat, donant un extra de 
moral i alliberant una mica de tensió als nostres 
esportistes.
Ja en la segona jornada les coses seguien com en 

el dia anterior i el Club Natació Vinaròs tornava a 
augmentar l’avantatge fins a la fi de la  quarta, on 
es proclamava campió de la Segona Divisió amb 
un total de 1.252,5 punts.
Els dos equips, tant el masculí, com el femení, van 
competir a un nivell molt alt i la recompensa a 
tant d’esforç es va traduir en victòria i després en 
eufòria, quan es va saber la puntuació final.
Per a arrodonir-ho el nedad@ors van dedicar-li la 
victòria al seu company Toni Bordes, que no va 
nedar  per culpa d’una lesió,però va assistir per 
a recolzar-los ,  als pares, familiars i simpatitzants 
presents a la piscina. I  a tots els que formen part d’ 

una manera o altra d’ aquest Club i que esperaven 
aconseguir aquest triomf que es la millor 
recompensa a un treball ben fet tant pels nedadors 
com els entrenadors.
Al finalitzar va hi haver el bany de celebració dels 
nedad@ors i del cos tècnic.
La classificació final va ser  la següent :
1.- C.N. VINARÒS   1.252,5
2.- C.N.O. DOM BOSCO-NAZARET 988,5
3.- C.N.CAMP DE MORVEDRE 985,5
4.- C.N. SAX   958,0
5.- C.N.VILLENA ALTO VINALOPO 956,0
6.- C.N. XIRIVELLA   914,5 

NATACIÓ.  Club Natació Vinaròs

FUTboL SALA.  Vinaròs F.S.

Vinaròs FS
12 1

Navarti Onda

El juvenil del Vinaròs FS despide el 
año goleando 

El Club Natació Vinaròs
¡¡a primera divisió!!
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ESPORTS

Se realizó el pasado sábado el 1º Campeonato Comarcal  
de Judo en el Polideportivo de Benicarló organizada por 
la Regidoría d ´Esports y el club de Judo & JJ “Benicarló “ 
participándo Club de Judo & JJ “Vinaròs”
Por parte de 21  judocas de la escuela municipal de Benicarló 
(B)y  18 de la escuela municipal de Vinaròs (V), repartidos en 
7 grupos por  categorías y pesos.

La clasificación fue la siguiente:
1º Pre-benjamines  de -22 kg
1º Sofia Cruz (B) 2º Libertat Perez (B) 3º Gregorio Talva (B) 
2º Pre-benjamines de -28 kg
1º Javier Campanero (V) 2º  Helena Esteller (V) 3º Joel Valls (V)
3º Pre-benjamin de + 28 kg
1º Achrag Edderrouech (B) 2º  Hector Santamaria (B) 3º  Nico 
Ciobotaru  (B)
4º Benjamín de -34  kg
1º Oscar Castel (V) 2º  Didac Foguet (V) 3º Xavi Martinez  (V)
5º Benjamin de +42  kg
1º Hugo Arnau  (B) 2º Brian Querol (B)  3º Alex Llovet (V)
6º Alevín  de -47 kg
1º Ibai Ferrer 2º (B)Denis Birsan (B) 3º  Erik Teraik (B)
7º Alevín de + 47 kg
1º  Alex Farga (V) 2º Carlos Castel (V) 3º Aarón Moreno (B)
Al término de la competición se hizo el típico sorteo del 
jamón en que la familia Farga de Vinaròs  fue la agraciada.

Los  clubes de Judo & Jiu-Jitsu de Benicarló y Vinaròs les 
desea unas buenas  fiestas navideñas.

Jocs Esportius Comarcals Benicarló-Castelló Nort

El pasado sábado tuvo lugar en Benicarló el 
tradicional torneo de Navidad con una asistencia 
menor de la esperada, aún así   nos reunimos casi 
treinta participantes en el local social  c/Cristo 
del Mar 112. El torneo estuvo dominado en mayor 
parte por jugadores benicarlandos, que jugaron al 

nivel esperado. La representación vinarosenca fue 
variada. Debutaron en en competición un par de 
nuevos jugadores que consiguieron unos valiosos 
puntos, también se mostraron competitivos los más 
jóvenes que no lo tuvieron nada fácil para puntuar 
y para completar fuimos los aficionados habituales.

1.J Vilarroya 2.Ximo Sanz 3.Ximo Vives 4.Agustín 
Llorach. Al final de la jornada la sensación fue buena 
y la experiencia positiva ya que ambos clubs gozan 
de una estupenda relación. Ya en Enero empezará 
el IX Interclubs Baix Maestat con la participación de 
Vinaròs, Benicarló y Alcalá de Xivert.

TU
PÁGINAWeb
seguridad 100 %

autoeditable
diseño propio

DISEÑAMOS

Y ADEMÁS, COMO SIEMPRE

rótulos luminosos
letras relieve

vinilos
gran formato

placas grabadas 

C/ Dels Franciscans, 4 entlo. VINARÒS - 964 45 19 35
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JUDo.  Club de Judo & JJ Vinaròs

Torneo de Navidad de ajedrez

José Ignacio Vicente
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Tauler Municipal

LA REGIDORIA DE BENESTAR SOCIAL INFORMA:

Edicto

Servei gratuït d’assessorament i mediació en reclamacions de 
préstecs hipotecaris sobre la vivenda habitual

Mes de Gener
Dijous 10 de gener de 10 a 14 hores
Dijous 24 de gener de 10 a 14 hores

Telèfon d’informació i cita prèvia
             964825717  (El mateix dia que es presta el servei)
             964455257  (Dies en què no es presta el servei)

PUBLICITAT

Procedimiento: Licencia ambiental de acuerdo con la Ley 2/2006 de 5 
de mayo de Prevención de la Contaminación y Calidad Ambiental
Solicitante: Varadero Vinaròs SL
Reg.entrada: 05-12-12
Expediente núm: 18482
Actividad: Varadero (reparación, mantenimiento y desguace naval)
Emplazamiento: Zona portuaria (nueva área técnica)

De conformidad con lo establecido en el artículo 50 de la Ley 2/2006 de 5 de mayo de Prevención de la 
Contaminación y Calidad Ambiental, el procedimiento de referencia se somete a información pública por 
plazo de 20 días, para que las personas físicas o jurídicas, asociaciones vecinales y cuantos lo consideren 
oportuno formulen las alegaciones que tengan por convenientes.
El expediente se podrá examinar en el departamento de Actividades de este Ayuntamiento de 10 a 
14 horas.
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ESQUELES

ESQUELES

964 450 085

Subscriviu-vos a 
El Diariet
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TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Vinaròs 600 600 333

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 19 h. 
Festius: 9.00,10.30, 12.00 i 19 h.
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
 CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO
 VINARÒS-MADRID

 MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES
 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30

 SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.45, 7.00, 7.45, 8.45, 9.45, 10.45, 
11.45, 12.45, 13.45, 14.45, 15.30, 15.45, 16.45, 17.45, 18.45, 
19.45, 20.45
Dissabtes, Diumenges i festius: 7.00, 7.45, 8.45, 10.45, 11.45, 
12.45, 15.30, 16.45, 17.45, 19.15
 TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 7.00, 8.00, 9.00, 10.00, 10.30, 
11.00, 12.00, 13.00, 14.00, 14.25, 14.45, 15.30, 17.00, 18.00, 
19.00, 19.05, 20.15, 21.15 i 23.15
Dissabtes, Diumenges i festius: 6.15, 7.00, 9.00, 10.00, 11.00, 
13.30, 14.00, 14.25, 15.00, 17.30, 19.00, 19.05, 21.00
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ

8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA (HORARI ESTIU)

 VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.35, 7.05, 7.20, 7.35, 7.50, 8.05, 8.20, 8.35, 9.05, 9.35, 10.05, 
10.35, 11.05, 11.35, 12.05, 12.35, 13.05, 13.35, 14.05, 14.35, 15.05, 
15.35, 16.05, 16.35, 17.05, 17.35, 18.05, 18.35, 19.05, 19.35, 20.05, 
20.35, 21.05, 21.35, 22.05, 22.35, 23.05, 23.35
*Els autobusos surten 5 minuts abans del Riu Servol

 PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 8.45, 9.15, 9.45, 10.15, 10.45, 11.15, 11.45, 12.15, 12.45, 
13.15, 13.45, 14.15, 14.45, 15.15, 15.45, 16.15, 16.45, 17.15, 17.45, 
18.15, 18.45, 19.15, 19.45, 20.15, 20.45, 21.15, 21.45, 22.15, 22.45, 
23.15, 23.45, 0.00, 0.15, 0.30, 0.45
. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 10.15, 
11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 19.25, 
20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. Lliber-
tat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. Lliber-
tat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 45 30 44
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

Parada: Av. Llibertat                         *Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

TRENS A BARCELONA DIRECCIÓ VALÈNCIA 
VINARÒS BARCELONAANADA

 8.30
 9.19
 11.00
 12.00
 15.00
 17.00
 19.17
 19.30

Alaris
Reg. Exp.
Talgo

Talgo

Talgo

Talgo

Alaris
Reg. Exp.

 10.30
 12.27
 12.52
 13.49
 16.49
 18.57
 22.31
 21.28

Sortida de

Talgo
Reg. Exp.

Talgo

Alaris
Alaris

Reg. Exp.
Talgo
Talgo
Reg. Exp.

TORNADATORNADA VINARÒSBARCELONA ANADA VINARÒS CASTELLÓ VALÈNCIA MADRID
 10.00
 10.35
 13.08
 14.05
 16.35
 17.00
 17.15
 19.55
 20.10

VALÈNCIA
 10.43
 11.34
 13.52
 14.51
 17.20
 17.59
 18.03
 20.48
 21.04

CASTELLÓ
 11.24
 12.31
 14.30
 15.38
 17.53
 18.54
 18.37
 21.28
 21.54

VINARÒS
Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

El Diariet no es fa responsable de canvis i/o errors en els horaris. Cal consultar-los a www.renfe.es o al telèfon: 902 24 02 02

Reg. Exp.
Reg.Exp.
TALGO
TALGO 
Alaris
Reg.Exp.
Alaris
TALGO
Reg.Exp.
TALGO
Reg.Exp.
TALGO

7.10
10.24
11.33
14.31
15.39
16.56
17.54
18.38
18.55
21.29
21.55
22.03

10.23

13.35
16.37
17.39

20.09
20.39
22.08
23.46

23.58

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

NO Dom

NO Sab

Domingo

ALVIA
Reg Exp.
Reg Exp.
Alaris
Reg.Exp
TALGO
TALGO
Reg.Exp.
ALVIA
TALGO
TALGO
Reg.Exp
Alaris

6.50
7.20
8.28
10.31
12.27
12.53
13.50
14.04
16.45
16.50
18.58
19.14
21.29

7.30
8.14
9.21
11.05
13.18
13.37
14.25
14.55
17.28
17.32
19.40
20.12
22.10

8.17
9.07
10.19
11.50
14.12
14.30
15.15
15.50
18.15
18.01
20.25
21.29
23.03

Diario

NO Sab/Dom

Sábados

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

10.25

20.32

TORTOSA
Arribada a

7.45
11.00

17.36

19.34

22.30

TARRAGONA
Arribada a

8.54

12.34
15.37
16.39

18.53
19.38
20.58
22.40

23.04

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704
5 Gener ROCA c. Sant Francesc, 6

6 Gener GUIMERÀ pl. Parroquial, 11

7 Gener ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)

8 Gener SANZ c. Pont, 83

9 Gener VALLS zona turística nord, 11

10 Gener MATEU c. Sant Francesc, 103

11 Gener TORREGROSA av. Llibertat, 9



DATA ACTIVITAT LLOC HORA

8 XXIII Concurs de redacció de St. Antoni Sala d’actes Caixa Rural 18:00

11

Inauguració exposició: Santapau, apunts i 
estudis Sala d’exposicions 19:30

Inauguració del IV Mercat de St. Antoni.
El mercat estarà obert fins el dia 13 de gener 

de 12:00 h a 14:00  i de 17:00 h a 24:00 h
Pça. Corts Valencianes

15 Inauguració:  Espai corbat (balancins antics
de fusta corbada)  de Julio Vives Chillida

Local Social Ames de casa 
del carrer Almeria, 14 19:30

16

Lliurament de premis XXIII 
concurs de redacció de St. Antoni Sala d’actes Caixa Rural 18:00

Actuació de “Les Camares de Vinaròs” Pça. Corts Valencianes 19:15 

Encesa de la Foguera de St. Antoni i 
repartiment de les coquetes i el moscatell Pça. Corts Valencianes 20:00

17

Festivitat de St. Antoni Ermita de Vinaròs
Barreja matinera 9:00

Recepció de grupes 9:30

Repartiment de l’esmorzar-dinar 9:30 a 
12:00

Missa en honor de St. Antoni 11:00
Processo i benedicció d’animals i posterior 

repartiment de les coquetes 12:00

Plantada de carrasques 13:00
Actuació d’una rondalla pel recinte de l’ermita 14:00
Cremaeta de comiat i baixada de les grupes a 

Vinaròs 17:00

Les activitats dels dies 16 i 17 estan organitzades amb la col·laboració de l’ajuntament 
de Vinaròs i els majorals de St. Antoni

18

Inauguració de l’exposició de l’edició 
incunable del 

Llibre dels Furs de València
Espai Agustí Delgado 19:00

Taula rodona Anibal i el seu temps a càrrec
del Dr. Pedro Barceló (U. Potsdam) i el 

Dr. José Manuel Roldan
(U. Complutense de Madrid)

Auditori Carles Santos 20:00

19
Inauguració II Mercat de plaques de cava Pça. Cardenal Tarancón 10:00

Inauguració exposició Per-fils de Clàudia 
Martinez Espai Sebastià Miralles 19:00

24
Conferència: ‘Ante la crisis, el modelo 

económico que va de abajo a arriba’ a càrrec 
de Francisco Alvarez

Auditori Carles Santos 20:00

REPARTIMENT DE TICKETS DE ST. ANTONI
A l’Espai d’Art de la pça. Cardenal Tarancón

Dies : 10, 11, 14 i 15 de gener
Horari : matins de les 9:30 h a les 13:30 h

tardes de les 17:30 h a les 20:30 h
(socis: 1€ // acompanyants 2€)

Els diners recaptats es destinaran a l’obra social de Caixa Vinaròs


	Vinaròs, núm. 2764
	21.996.000€ de pressupost per al 2013
	Sumari
	Actualitat
	Societat
	Cultura
	Opinió
	Pesca / Andrés Albiol
	Esports
	Esqueles
	Agenda




